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Csányi József polgármester, Balla László és Rosta Ferenc alpol-
gármesterek, a június 9-i önkormányzati választáson megválasz-
tott képviselők, valamint a képviselői mandátummal nem rendel-
kező bizottsági tagok is letették esküjüket október 9-én, szerdán, 
a félegyházi városháza dísztermében. Az ünnepélyes eseményen 
az újra megválasztott polgármester bemutatta az elkövetkező öt 
évre szóló programját.

Az ülés a Félegyházi Fanfárral kez-
dődött, majd a jelenlévők közösen 
elénekelték a Himnuszt. A június 
9-én megválasztott képviselők 
mellett a padsorokban helyet fog-

laltak a város közintézményeinek 
és a hivatásos szervezeteknek a 
vezetői, valamint a polgármesteri 
hivatal dolgozói.

Csányi József köszöntötte a 

megválasztott képviselőket és az 
ülésen résztvevőket, majd a kép-
viselő-testület elfogadta az ala-
kuló ülés napirendi pontjait. Ezek 
között szerepelt az érintettek es-
kütétele és az alpolgármesterek 
megválasztása is.

Az első napirendi pontban dr. 
Kádár Palásti Gabriella, a Helyi 
Választási Bizottság elnöke tartott 
beszámolót. Kiemelte, hogy a vá-
lasztás a szabályoknak megfelelő-
en és békésen zajlott, különösebb 

bejelentések nélkül. Hozzátette, 
hogy Csányi Józsefet a szavazatok 
több mint 76 százalékával újravá-
lasztották polgármesternek.

Az egyéni választókerületek-
ben megválasztott képviselők (a 
körzetek sorrendjében): dr. Réczi 
László, Bense Zoltán, Gyenes 
Attila, Szamosi Endre Ferenc, 
Balla László Imre, Szabó József, 
Horváth Gábor, dr. Ónodi Izabel-
la, dr. Kis Ákos Csaba, Ván Jenő.

 Folytatás a 2. oldalon

Megalakult az új képviselő-testület

Naponta frissülő hírekkel keresse a város online napilapját a www.felegyhazikozlony.eu oldalon! 

Fotó: Fantoly M
árton
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Folytatás az 1. oldalról

Kompenzációs listán mandátumot 
szerzett: Endre Béla (Mi Hazánk 
Mozgalom), Horváth Tamás és 
Kis-Szenicei Kálmán (Veled a 
Városunkért Egyesület), valamint 
Kollár László (Válasszon Jövőt 
Lokálpatrióta Egyesület).

Dr. Kádár Palásti Gabriella be-
számolt a roma nemzetiségi vá-
lasztásról is. A Cigány Közösségek 
Szövetsége és a Cselekvő Romák 
Nemzeti Konvenciója jelölőszerve-
zetek indultak, és végül a Cigány 
Közösségek Szövetsége kapta a 
több szavazatot. A megválasztott 
tagok: Buza Ferenc Jánosné, 
Buza Ferenc János, Buza Fló-
rián, Kollár Hermina és Szabó 
Elisabeth.

A második napirendi pontban 
a képviselők letették esküjüket, a 
harmadik napirendi pontban pedig 
Csányi József polgármester be-
mutatta programját. Tervei között 
szerepel a már megkezdett projek-
tek befejezése, új pályázatok elő-
készítése és megvalósítása, vala-
mint a lakosság bevonása a városi 
ügyek intézésébe. Kiemelt figyel-
met fordít a fiatalok bevonására, 
ennek érdekében új művelődési és 
ifjúsági csoportot hoztak létre a 
jegyzői iroda szervezetén belül.

Csányi József programja tartal-
mazza a város működőképessé-
gének fenntartását és fejlesztését. 
A következő fő feladatok várnak 
megvalósításra 2024 és 2029 
között: az önkormányzati felada-
tok teljes körű ellátása, az intéz-
mények zavartalan működtetése, 
illetve fejlesztések önerőből és 

pályázati forrásokból. Fontosabb 
tervek: a Csanyi úti kerékpárút épí-
tése, a Csanyi úti szociális otthon 

tetőcseréje, a Felső temető rava-
talozójának felújítása, valamint a 
Molnártelepi összekötő út építése 

és intézmények energetikai kor-
szerűsítése. (Csányi József polgár-
mesteri terveivel külön interjúban 
is foglalkozunk.)

Az alakuló ülés további napi-
rendi pontjai között megszavazták 
az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatának megal-
kotását, valamint Balla Lászlót és 
Rosta Ferencet alpolgármesterek-
ké választották újabb öt évre.

Bizottsági elnökök és tagok:
Gazdasági bizottság:
Elnök: Gyenes Attila
Képviselői tagok: Horváth Gábor, 

Horváth Tamás, Szamosi Endre, 
Ván Jenő

Nem képviselői tagok: Dávid 
László, Fejes Judit

Művelődési és Szociális 
Bizottság:

Elnök: dr. Ónodi Izabella
Képviselői tagok: dr. Kis Ákos 

Csaba, Kis Endre Béla
Nem képviselői tagok: dr. Rosta 

Szabolcs, Fekete Sándor
Jogi Bizottság:
Elnök: dr. Réczi László
Képviselői tagok: Kollár László, 

Szamosi Endre
Nem képviselői tagok: Szunyi 

Anikó, Rátkai Sándor
Városüzemeltetési és Környe-

zetvédelmi Bizottság:
Elnök: Bense Zoltán
Képviselői tagok: Szabó József, 

Kollár László, Faragó János, 
Számel Lászlóné

A nem képviselői bizottsági 
tagok eskütétele után egy hatá-
ridő-módosításról is döntés szü-
letett: a vizsgálóbizottság felállítá-
sáról a következő testületi ülésen 
szavaznak majd.

Az ülés a Szózat közös eléneklé-
sével zárult.

 B. D.
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Közmeghallgatás

Közmeghallgatást tart Kiskun-
félegyháza Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete november 
7-én, csütörtökön 16 órakor a vá-
rosháza dísztermében. A közmeg-
hallgatáson az állampolgárok és a 
helyben érdekelt szervezetek kép-
viselői közérdekű kérdést tehetnek 
fel és javaslattal élhetnek. Minden 
érdeklődőt várnak. 

Tűzifa és 
lakásfenntartási 

támogatás igényelhető

Kiskunfélegyháza Város Önkor-
mányzata felhívja a lakosság fi-
gyelmét, hogy idén is igényelhető 
tűzifa és lakásfenntartási támo-
gatás. Igénylésre jogosultak azon 
személyek, akik háztartásában az 
egy főre jutó jövedelem nem ha-
ladja meg a 114 ezer forintot.  

Az önkormányzat több mint 400 
köbméter erdei tűzifával rendel-
kezik jelenleg, amelynek fele már 
konyhakész, szállítható állapot-
ban van. A támogatás mennyisé-
ge háztartásonként másfél erdei 
köbméter tűzifa és 5 kilogramm 
papírbrikett, aminek szállítását 
igény szerint a hivatal munkatársai 
végzik. A rászorulók október 1 és 
február 28 között nyújthatják be 
igényüket. 

Lakásfenntartási támogatás 
akkor adható, ha a háztartásban 
élők egy főre jutó jövedelme nem 
haladja meg a 114 ezer forintot 
(vagyis az úgynevezett szociális 
vetítési alap 400 százalékát), és 
vagyonnal a kérelmező, illetőleg 

a háztartásában élők egyike sem 
rendelkezik. A lakásfenntartási tá-
mogatás havi összege egységesen 
minden háztartásnak 10 ezer fo-
rint, egy éven át.

Amennyiben az igénylő szemé-
lyesen nem tud megjelenni a hiva-
talban, kérjék a mezőőrök, tanya-
gondnokok segítségét az ügyben! 

További információ és igénylő 
lap a kiskunfelegyhaza.hu webol-
dalon érhető el.

Ingyenes ebéd  
az őszi szünetre

Kiskunfélegyháza Város Önkor-
mányzata déli meleg főétkezést 
biztosít szünidei gyermekétkezte-
tés keretében az őszi szünet mun-
kanapjaira a hátrányos, halmozot-
tan hátrányos helyzetű, rendszeres 
gyermekvédelmi kedvezményben 

részesülő, kiskunfélegyházi lakó-
hellyel rendelkező kiskorú gyerme-
kek részére 5 hónapos kortól 18 
éves korig. 

A 2024/2025-ös tanév őszi szü-
netében 4 munkanapon (2024. ok-
tóber 28-tól 2024. október 31-ig) 
biztosítja az önkormányzat az arra 
jogosult gyermekek térítésmentes 
ebédjét. Amennyiben a gyermek 
a szünidő ezen napjai alatt isko-
lai, óvodai, bölcsődei ellátásban 
részesül, részére a fenti gyerme-
kétkeztetés párhuzamosan nem 
vehető igénybe.

Az étkeztetés igénylését az arra 
jogosult szülőknek már előzete-
sen megküldött nyomtatványon 
keresztül, valamint igény szerint 
soron kívül is be lehet nyújtani a 
Polgármesteri Hivatal Szociális és 
Közfoglalkoztatási Osztály Szoci-
ális Csoportjához (I. emelet 47.). 

Telefonon a 76/562-047 számon 
adnak tájékoztatást.

A szünidei étkeztetés helyszíne 
a Kiskunhalasi Szakképzési Cent-
rum Kiskunfélegyházi Kossuth 
Lajos Szakképző Iskolája és Kollé-
giumának konyhája (6100 Kiskun-
félegyháza, Kossuth u. 34., bejárat 
a Lidl felőli kapunál).

Roma  
közmeghallgatás

Közmeghallgatást tart Kiskunfél-
egyháza Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzata november 11-én, 
hétfőn 10 órakor a városházán, 
az első emeleti belső tárgyalóban. 
A közmeghallgatáson az állam-
polgárok és a helyben érdekelt 
szervezetek képviselői közérdekű 
kérdést tehetnek fel és javaslattal 
élhetnek.

Őszi 
dekoráció 
köszöntötte 
az októbert
„Itt van az ősz, itt van ujra, / S szép, 
mint mindig, énnekem. / Tudja isten, 
hogy mi okból / Szeretem? de szere-
tem.” Petőfi Sándor sorainak hangu-
latát idézi a Petőfi teret díszítő őszi 
dekoráció, amit ezúttal is az önkor-
mányzat munkatársainak köszönhe-
tünk. Az elmúlt évek hagyományait 
követve az évszakváltásnak megfelelő-
en falevelek és termések idézik meg a 
természet örök körforgásának aktuális 
állomását. 

Megtartotta alakuló ülését a 
Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Kiskunfélegyháza Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzata ok-
tóber 11-én alakuló ülést tartott 
a városházán. Ez alkalommal a 
képviselők hivatalosan is letet-
ték esküjüket, ezzel megkezdve 
hivatalos tevékenységüket, majd 
megválasztották a Roma Nemze-
tiségi Önkormányzat vezetőségét. 
A döntés értelmében Buza Fló-
rián maradt az elnök, az elnök-
helyettesi pozíciót Szabó Eliza-
beth tölti be, míg a nemzetiségi 
kapcsolatokért felelős tanácsnok 
Szabó József lett. 
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Harmadik ciklusát kezdte meg 
Csányi József Kiskunfélegy-
háza polgármestereként, mi-
után a június 9-i választás al-
kalmával a szavazók több mint 
75 százaléka voksolt mellette. 
Vele együtt valamennyi körzet-
ben a Nemzeti Fórum jelöltje 
nyerte el a választók bizalmát.

Ahogy a polgármester fogalmaz, 
az egyéni sikerek mögött most is 
csapatmunka áll. „Egyetlen em-
ber nem tud egy várost vezetni” 
– mondja, utalva arra, hogy egy jól 
működő önkormányzat lényege az 
összetartás, a közös gondolkodás 
és az együttműködés. Csányi Jó-
zsef szerint az elmúlt ciklusok si-
kerének titka a közösségi támoga-
tottság és a helyes irányt közösen 
meghatározó csapat. 

– A választási eredmények azt 
mutatják, hogy az emberek mögöt-
tünk állnak. Szerintem így érdemes 
dolgozni – szögezi le Félegyháza 
harmadszor újraválasztott polgár-
mestere, akivel az október 9-én 
megtartott alakuló testületi ülést 
követően beszélgettünk városveze-
tői tapasztalatairól és terveiről.

„Rengeteg  
tervem van még”

– Tíz évvel ezelőtt kiegyezett 
volna azzal a jövőképpel, ami a 
mai félegyházi valóság? 

– Ma reggel ugyanazzal a lel-
kesedéssel és tettvággyal jöttem 
munkába, mint amikor tíz éve elő-
ször léptem be polgármesterként 
a városháza épületébe. Ez szerin-
tem sok mindent elárul. Egyrészt 
azt, hogy öröm számomra Félegy-

házáért tenni, másrészt azt, hogy 
rengeteg tervem van még. Amit 
mindenképpen kihagytam volna 
az elmúlt ciklusból, az a pandémia 
időszaka. Leginkább azért, mert 
rengeteg veszteséget szenvedtünk 
el, kollégákat, rokonokat, ismerő-
söket kellett elgyászolni. Az ösz-
szefogásnak és a közös munkának 
köszönhetjük, hogy az energetikai 
és gazdasági válság dacára tovább 
tudtuk folytatni a fejlesztéseinket 
is. Ha csak tehetem, kilátogatok 
a beruházások helyszínére a ki-
vitelezések ideje alatt, mert pol-
gármesterként sem tudom levet-
kőzni a mérnöki és a közgazdász 
énemet. Mindezt a nézőpontot 
integrálva jó szívvel mondhatom, 
hogy tíz évvel ezelőtt büszkén és 
elégedetten vállaltam volna ezt az 
eredményt. 

2000-nél több új 
munkahely tíz év alatt
– Az első markáns cél, amit 

a vállalkozói szférából érkezve 
zászlajára tűzött, a helyi gazda-
sági szereplőkkel való jó kap-
csolat kiépítése, a munkahely-
teremtés kiemelt segítése volt. 
Bevált a stratégia?

– Szerintem egy önkormányzat 
elsődleges feladatai közé tartozik 
a helyben érdekelt vállalkozások 
munkájának, fejlesztési törekvése-
inek támogatása. Nálunk a képvi-
selő-testület és az önkormányzati 
apparátus is arra törekszik, hogy 
minden vállalkozás, amely Félegy-
házát választotta tevékenysége 
színhelyéül, komfortosan érezze 
magát a városban. Annál is inkább, 
mert ha stabilan tudnak itt működ-

ni, hosszú távon számíthatunk a 
befizetett helyi iparűzési adóforin-
tokra. Azt pedig az itt élők komfort-
jára tudjuk fordítani. Ez egy igazi 
win-win helyzet, azaz: olyan üzlet, 
amiben minden fél nyer. Városunk-
ban szerencsére számos ilyen vál-
lalkozás van. Nekik köszönhető 
például az, hogy míg 2014-ben a 
Kiskunfélegyházi Gazdaságfejlesz-
tő és Munkahelyteremtő Egyesü-
let nevében azt ígértük, hogy 500 
új munkahelyet fogunk létrehozni, 
jelenleg 2000 felett jár ez a szám, 
és folyamatosan tovább emelke-
dik. Nemrégiben tette le például 
a Lidl új logisztikai központjának 
alapkövét a városban. Ez többek 
között azért vált lehetővé, mert 
az önkormányzat az első perctől 
támogatóan állt az igényeik mellé. 
Három évvel ezelőtt keresett meg 

VÁROSFEJLESZTÉS ÉS EGYÜTTMŰKÖDÉS:  
Csányi József harmadik polgármesteri ciklusa
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először a cég vezetése azzal, hogy 
a 2017-ben megvásárolt telkük-
re építkezni szeretnének, ehhez 
azonban – a területen lévő ma-
gassági korlátozás miatt – a helyi 
építési szabályzat módosítására 
lenne szükség. Természetesen se-
gítettünk mindenben, amit kértek. 
Ők pedig időközben úgy döntöttek, 
hogy a 18 ezer négyzetméter he-
lyett 83 ezer négyzetmétert épí-
tenek, és ezzel létrehozzák legna-
gyobb közép-európai logisztikai 
központjukat. Ezzel a lépéssel a 
város építményadója 20, a helyi 
iparűzési adó pedig legalább 200-
300 millió forinttal fog emelkedni, 
azaz ennyivel több pénzt fogunk 
tudni kultúrára, városszépítésére, 
modernebb környezetre fordítani. 
Szóval igen, biztosan mondhatom, 
hogy bevált a stratégia. 

Minőségi fejlesztések

– Az elmúlt tíz év beruházásai 
közül melyiket emelné ki sze-
mélyes kötődése, és melyiket a 
város életében betöltött jelen-
tősége miatt? 

– A Zöld város projekt különösen 
közel áll a szívemhez, mert Fél-
egyháza olyan megjelenést nyert 
általa, ami kiemeli a hasonló adott-
ságokkal rendelkező kisvárosok 
sorából.  Jól sikerült beruházásnak 
tartom, ami a meglévő építészeti 
kincseket hangsúlyozva volt képes 
szintet ugrani. Ugyanakkor egy 
kiváló alapot adott az egységes 
belvároshoz, aminek a kialakítá-
sán azóta is dolgozunk, jelenleg a 
Kossuth utca mindkét oldalán folyik 
az építkezés. Jelentősége okán az 
egészségügyi központ kialakítását 

emelem ki annak ellenére, hogy 
sok kritika ért bennünket példá-
ul a Bankfalu és a Petőfi lakótelep 
korábbi orvosi rendelőjének bezá-
rása és az egészségügyi központba 
való behozása miatt. Az a határo-
zott véleményem, hogy ha már 1,3 
milliárd forintból kialakítottunk egy 
modern, kulturált, korszerű létesít-
ményt, ahol télen-nyáron 23 Celsi-
us fok van, kulturált mosdók, por-
taszolgálat szolgálja a betegeket és 
az egészségügyi dolgozókat, akkor 
egyetlen félegyházi embernek se 
kelljen beérnie ennél kevesebbel. Ez 
a minőségi változás mindenkinek 
az érdekét szolgálja, és talán ahhoz 
is köze van, hogy városunkban min-
den körzetben van felnőtt és gyer-
mek háziorvos. Ez koránt sincs így 
minden városban.

Jóízlés és tisztesség

– Egy közszereplőnek mindig 
állnia kellett hideget, meleget. 
A közösségi média elterjedése 

azonban mintha végtelenítette 
volna a kritika és a dicséret ha-
tárait. Hogy védi meg magát a 
szélsőségektől? 

– Először is törekszem arra, 
hogy ne veszítsem el a közvetlen 
kapcsolatot az emberekkel. Nagyon 
szeretek például kimenni a külön-
böző rendezvényekre, találkozni, 
beszélgetni velük. Nekem nagyon 
tetszik, hogy odajönnek hozzám, 
megszólítanak, megtisztelnek az 
észrevételeikkel, a problémáikkal. 
Tisztában vagyok azzal is, hogy 
polgármesterként viselnem kell a 
kritikát is. De úgy gondolom, hogy 
ennek megvannak a jóízlés és tisz-
tesség szabta határai, és a szemé-
lyem körüli szándékos lejáratási 
kísérletek ezen túllépnek. Az ilyen 
támadásokkal szemben zéró tole-
ranciát hirdetek. Ezért zárkózom 
el most és a jövőben is Kis-Sze-
niczey Kálmán képviselőtársam-
mal való minden együttműködés 
elől. Természetesen az építő jellegű 
kritikára igyekszem nyitott lenni, és 

tanulni belőle. Szerencsére vannak 
az életemben olyan mérvadó sze-
mélyek, akik ezt meg is teszik. 

Folytonos és 
következetes munka
– Mit kívánna a most kezdődő 

ciklusra?
– Bízom egy kormányzati for-

dulatban, ami az önkormányzatok 
felértékelődésével visszahozza az 
egykor itt jól működő tevékenysé-
geket. Emellett azt kívánom, hogy 
minél tovább együtt dolgozhassak 
a jelenlegi kollégáimmal és képvi-
selő társaimmal. Büszke vagyok 
erre a csapatra, mert úgy érzem 
példát mutat arra, hogyan lehet 
folytonos és következetes munkát 
végezni egy közös célért. A 10 kép-
viselő, a polgármester, a jegyző és 
a kabinetvezető együtt gondolko-
dása jó alap arra, hogy a város 
jövőképét meghatározzuk, és az 
odavezető úton tovább lépjünk. 

 T. T. 

VÁROSFEJLESZTÉS ÉS EGYÜTTMŰKÖDÉS:  
Csányi József harmadik polgármesteri ciklusa
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10 milliárd forintos beruházással 200 új 
munkahelyet teremt a Félegyházi Pékség
200 új munkahelyet teremt 
Kiskunfélegyházán a Félegy-
házi Pékség legújabb fejlesz-
tése. A mintegy 10 milliárd 
forintos zöldmezős beruházás-
ról, annak várható hatásairól, 
és a száz százalékban magyar 
tulajdonú, mára az ország ve-
zető sütőipari vállalataként 
számontartott, kétgenerációs 
családi vállalkozás egyéb ter-
veiről is kérdeztük Gulyás Ger-
gő tulajdonos, kereskedelmi 
ügyvezetőt, a cégalapító Gu-
lyás István fiát.

– Néhány fontosabb számadat 
tükrében mit jelent az ország 
vezető sütőipari vállalatának 
lenni?

– Friss és fagyasztott pékárut 
is gyártunk, ezzel egy igen széles 
piacát lefedve a hazai igények-
nek. Jelenleg 90 saját üzletből 
álló mintabolthálózattal és több 
száz viszonteladó partnerrel dol-
gozunk együtt. Termékpalettánk a 
hagyományos kakaós csigától és 
a napi fehérkenyértől a legkülön-
legesebb finomságokig terjed. A 
sütőtökös-fűszeres pitétől a gyros 
párnán át a pisztáciás fánkig, ren-
geteg típusú és ízvilágú terméket 
gyártunk. Mintaboltjaink kínála-
tában ezek mellett a szendvicsek 
is megtalálhatók, amelyeket saját 
hidegkonyhánkon készítünk össze. 
Az induláskor húsz fővel dolgoz-
tunk, napjainkban 1500 munkavál-
lalónak adunk stabil hátteret.  

– És ez még korántsem a fel-
szálló pálya vége: nemrégiben 
kapta fel a hírt a sajtó, misze-
rint újabb fejlesztéssel kívánja 
termelékenységét növelni a cég. 
Mit tartalmaz az új projekt?

– Saját kapacitásaink bővíté-
se és a további piacok felé nyitás 
jegyében elindítottunk idén egy 
zöldmezős beruházást, új csar-
nok megépítésére. Ennek során a 
tervek szerint tekintélyes méretű 
alap- és csomagolóanyag raktár 
kialakítása, több gyártósorral ren-
delkező termelési terület, automa-
tizált és robotizált hűtött csoma-
goló és 5000 raklapos fagyasztott 
raktár létesülne. Utóbbi a cég el-
sőszámú logisztikai központjává 
válna.

– Milyen korszerű technológi-
ai megoldások jelennek meg a 
beruházásban?

– Az új gyár tervezésére több 
mint kilenc hónapot fordított a 

beruházásért felelős projektcsa-
pat. Igyekeztünk a lehető legkor-
szerűbb és leghatékonyabb tech-
nológiai, raktározási, higiéniai és 
logisztikai megoldásokat integrálni 
az új üzembe. A kialakításkor figye-
lembe vettük a LEAN szemléletet 
(kevesebb erőforrással több érték 
létrehozása) és az ergonómiát (az 
ember és munkakörnyezete köl-
csönhatásának tudományos ta-
nulmányozása). A tervezés során 
kiemelt figyelmet fordítottunk az 
élelmiszerbiztonsági és minősé-
girányítási elvárásokra is, így min-
den termék fémdetektoron fog át-
haladni, hogy eleget tegyünk az IFS 
Nemzetközi Élelmiszer Szabvány 
szigorú elvárásainak. Késztermék 
raktározásnál is egy igen innova-
tív „shuttle” logisztikai rendszert 
fogunk bevezetni, amely egyelőre 
csupán néhány cégnél található 
meg hazánkban. Az üzem hűtési 
és fagyasztási igényét CO2 kasz-
kád rendszerrel oldjuk meg, amely 
fenntartható és energiahatékony 
hűtést biztosít a raktártól a sokko-
lókon keresztül egészen a jéggépe-
kig. Több informatikai fejlesztést is 
tartalmaz a projekt, ennek köszön-
hetően az alapanyag megrende-
léstől a késztermék raktározásig 
minden egy egyedülálló, komplex 
rendszeren keresztül fog futni. Tel-
jes kihasználtság esetén ez nagyjá-
ból 20 ezer tonna gyorsfagyasztott 
terméket jelentene évente. A friss 
árus fejlesztéssel célunk az, hogy 
bővítsük a jelenlegi partneri háló-
zatunkat a frissesség és megbízha-
tóság megtartása mellett.

– Mindehhez nyilván új dol-
gozókra is szükség lesz. Milyen 
módon toborozzák és hogyan 
tudják megtartani ezt a nagy 
számú munkaerőt?  

– Az új gyárterület megépíté-
sével mintegy 200 munkahelyet 
teremtünk a kiskunfélegyházi és 
a környékbeli emberek számára. 
A tervezett üzemhez új termelési, 
minőségirányítási és logisztikai ve-
zetőkre, kollégákra, karbantartók-
ra, higiéniai munkatársakra lesz 
elsősorban szükségünk. Minden 
héten hírt adunk az aktuális nyitott 
pozícióinkról a helyi sajtóban és 
Facebook Karrier oldalunkon, és 
weboldalunkon is aktualizáltak a 
hirdetések. Emellett sokszor me-
gyünk ki „terepre” állásbörzéket 
tartani.

Kevesen tudják, de az alap elvá-
rásokon felül (üzemanyag költség 
térítése, bejelentett munkaviszony) 
balesetbiztosítást is kötünk mun-
kavállalónknak, és hosszú távon 
tervezhetnek velünk a kollégák. 
Évente megrendezzük a majálist, 
és három-négy alkalommal egész-
ségnapot is tartunk véradással, 
ingyenes szűrővizsgálatokkal, ki-
települt ügyintézésekkel. A pékség 
által gyártott termékekből mindig 
van lehetőség fogyasztani az étke-
zőkben, és időszakosan lehetőség 
van például akciós bejgli megvá-
sárlására is. Az éjszakai és szom-
bati munkát megemelt pótlékkal 
honoráljuk.  

Komoly energiát fektetünk a ter-
melésirányítási utánpótlás nevelé-
sére is. Hosszú évek óta fogadunk 

élelmiszermérnök gyakornoko-
kat, idén például négy fő érkezett 
hozzánk Szegedről és hárman kö-
zülük hosszú távon terveznek ná-
lunk. Van, akit már kifejezetten az 
új csarnok teendőire szeretnénk 
orientálni.

– Elképesztő tempót diktált a 
cég fejlődése az elmúlt bő két 
évtizedben. Milyen távlati ter-
vek, perspektívák mutatkoznak, 
vannak-e még kiaknázatlan le-
hetőségek az iparágban, és 
van-e a növekedésnek határa?

– Sajnos Magyarország még 
mindig több sütőipari terméket 
importál, mint amennyit exportál. 
Ahhoz, hogy élelmiszeriparunk fel-
zárkózzon a nyugati cégek terme-
lékenységéhez és versenyképesek 
maradjunk, ezzel együtt exportpi-
acainkat is bővíteni tudjuk, és nem 
utolsósorban hazai cégek termékei 
legyenek a hazai boltok polcain, 
átgondolt és korszerű beruházá-
sokra van szükség. A mi beruhá-
zásaink is ezt a cél szolgálják. A 
meglévő üzem tetejére például 
napelem parkot építünk, amely a 
napsütötte órákban akár az üzem 
áramigényének a felét képes lenne 
biztosítani. Emellett – szándékunk 
szerint – szeretnénk Magyaror-
szág legkorszerűbb fagyasztott 
sütőipari üzemét megvalósítani. A 
jelenlegi partnereinktől rengeteg 
pozitív visszajelzést kapunk, amit 
megrendeléseink folyamatos növe-
kedése is megerősít. Úgy reméljük, 
hogy termékeink több szomszédos 
országban is megjelenhetnek a be-
ruházást követően. T. T.

A Félegyházi Pékség több oldalról is támogatja mun-
katársait: az országos átlag feletti műszakpótlékokon 
túl szűrővizsgálatokat, ügyintézési lehetőségeket tesz 
elérhetővé telephelyén
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Tizenkét focipályányi területen, 50 milliárd 
forintból épít logisztikai központot a Lidl
Kiskunfélegyházán építi meg az ötödik, eddigi legnagyobb logisz-
tikai központját a Lidl Magyarország. A több mint 80 ezer négy-
zetméter alapterületű beruházás 50 milliárd forintból valósul 
meg és a létesítmény több mint 400 új munkahelyet teremt. Az 
új raktárkomplexum alapkövét dr. Navracsics Tibor közigazgatási 
és területfejlesztési miniszter, a Lidl Magyarország és a kivitele-
ző Market Építő Zrt. képviselői, valamint Csányi József, Kiskun-
félegyháza polgármesterének jelenlétében ünnepélyes keretek 
között tették le, szeptember 4-én, szerdán.

A tereprendezést követően hivata-
losan is megkezdődött a Lidl Ma-
gyarország ötödik, az anyavállalat 
európai hálózatát vizsgálva egyik 
legnagyobb alapterületű logiszti-
kai központjának építése Kiskun-
félegyházán. A több mint 83 ezer 
négyzetméter alapterületű, csak-
nem 12 focipályányi összterületű 
beruházás várhatóan 2026 októ-
beréig tart. A legmodernebb ko-
missiózási technológiával működő 
raktárkomplexum a tervek szerint 
60-65 üzletet fog kiszolgálni. A 
raktárépület csaknem 50 ezer rak-
lap tárolására lesz alkalmas, ebből 
naponta átlagosan 4600 raklapon, 
mintegy 400 ezer kartonnyi komis-
siózott árut szállítanak majd el ka-
mionokkal a Lidl áruházakba.

– Ma nemcsak egy épület alap-
kövét tettük le, hanem a jövő fej-
lődésének zálogát, ami vásárlóink, 
partnereink és leendő munkaválla-
lóink javát szolgálja majd. Célunk, 

hogy a magyar gazdaság egyik 
zászlóshajójaként az elsők között 
járuljunk hozzá az ország további 
fejlődéséhez, és még hatékonyab-
ban, még professzionálisabban 
tudjuk kiszolgálni az áruházakat 
és ezáltal vásárlóinkat. A Lidl Ma-
gyarország hazánk kilencedik leg-
nagyobb munkáltatójaként mintegy 
10 ezer embernek nyújt versenyké-
pes béreket. Ez a szám tovább fog 
bővülni, hiszen a beruházással a 
kiskunsági régióban élők számára 
több mint 400 embernek kínálunk 
majd új munkalehetőséget, és ez-
által biztos megélhetést, kiszámít-
ható jövőt – emelte ki a logisztikai 
központ ünnepélyes alapkőletéte-
lénél tartott beszédében Szlavi-
kovics Zita, a Lidl Magyarország 
igazgatóságának elnöke.

Rakonczai Róbert, a Lidl Ma-
gyarország ingatlanfejlesztési és 
beruházási ügyvezető igazgatója 
az elhangzottakhoz hozzátette: – 

Célunk, hogy egy piacvezető válla-
lathoz méltó, európai színvonalú, 
minden igénynek megfelelő logisz-
tikai központ jöhessen létre. A ter-
vezésnél nagy hangsúlyt fektettünk 
a fenntarthatóságra, így többek kö-
zött korszerű hűtő-fűtő rendszert, 
hővisszanyerős szellőztetőrend-
szert, LED világítást és víztakaré-
kos csapokat alkalmazunk majd, 
de 1,5 MW teljesítményű napelem, 
10 ezer négyzetméter biodiverz te-
rület, elektromos töltőállomások 
és a nagy befogadóképességű ker-
kékpártároló szintén a beruházás 
részét képezik.

– A jóléti államok, vagy szociális 
piacgazdaságok példájából évtize-
dek óta látjuk, hogy amennyiben 
a magántőke és a közszféra szö-
vetségre tudnak lépni, és találnak 
olyan célokat, amelyek kölcsö-
nösen és gyarapítólag, összessé-
gében a közjót szolgálva hatnak 
egymásra, akkor abból nemcsak 
egy térség, hanem az egész ország 
profitál. Ez a beruházás egy példa 
a fent említettekre. Ráadásul ez 
a nagyszabású projekt Magyaror-
szág Kormánya azon erőfeszítése-
it is támogatja, hogy a dél-alföldi 
régiót is a fejlődés útjára állítsa 
– emelte ki dr. Navracsics Tibor 
közigazgatási és területfejlesztési 
miniszter.

A teljes beruházást kivitelező 
cég képviseletében Scheer Sán-
dor, a Market Építő Zrt. vezér-
igazgatója osztotta meg a projekt 
kapcsán gondolatait.

– Nagy örömünkre szolgál, hogy 
a tender során a Lidl Magyarország 
minket választott kivitelező part-
neréül a kiskunfélegyházi logiszti-
kai központ megépítésére. Korábbi 
megbízásaink közé tartozott több 
áruházuk építése, valamint a 2021 
végén elkészült ecseri logisztikai 
központ. A mostani építkezés mint-
egy 1500 embernek ad munkát, és 
jelentős hatással lesz a környék 
infrastruktúrájára. Megtisztelő szá-
munkra a Lidl többszöri bizalma, és 
várakozással tekintünk a további 
sikeres együttműködésre – mondta 
Scheer Sándor, aki azt is elmondta, 
hogy a cégcsoport 11 céggel, 11 le-
ányvállalattal, 42 építési helyszínen 
dolgozik egy időben országszerte. 
A projektek 60-65 százalékát saját 
eszközeikkel, gépeikkel végzi el a pi-
acvezető vállalat. Céljuk a minőségi 
munka, szervezettség, hatékonyság 
és a partnerség megrendelőikkel, a 
környezettel, az összes iparági sze-
replővel és a társadalommal. Ennek 
jegyében felajánlotta a cég támoga-
tását Kiskunfélegyháza javára, ami-
nek részleteit Csányi József polgár-
mesterrel fogják egyeztetni. T. T.



2024. október 17.FÉLEGYHÁZI KÖZLÖNY l HELYI HÍREK8

Mammográfiás szűrővizsgálatra 
van lehetőség Kiskunfélegyhá-
zán, a Városi Sportcsarnok mel-
letti parkolóban felállított szűrő-
buszban, október 28-áig.

A szűrővizsgálatot díjmentesen 
vehetik igénybe azok a Kiskunfél-
egyháza és vonzáskörzetében lakó 
45 és 65 év közötti nők, akik két 
éven belül nem vettek részt em-
lőszűrő vizsgálaton, és névre szóló 
meghívólevelet kaptak, valamint or-
vosi beutalóval azok a 40 év feletti 
nők, akiknek nem volt mammográfi-
ás vizsgálata egy éven belül.

A vizsgálatra előzetes időpontfog-
lalás szükséges!

Időpontkérés a +36 21 350 
0380 telefonszámon a 6. mobil 
szűrőállomás gombot választ-
va, vagy elektronikusan a www.
mamma.hu/bejelentkezés olda-
lon lehetséges.

A kihelyezett vizsgálat helye a 
Kiskunfélegyházi Városi Sport-
csarnok parkolója, a Kossuth u. 
35. szám alatt, a MaMMa Klini-
ka Zrt. szűrőbusza. 

A szűréseket október 9. és 
október 28. között végzik na-
ponta 8-tól 16 óráig. 

Az időben felfedezett emlőda-
ganat jó eséllyel gyógyítható. Él-
jen a felkínált lehetőséggel!

Mammográfiás szűrővizsgálat – Éljen a lehetőséggel!

Útfejlesztések városszerte
Több városrészben történt 
útfelújítás az elmúlt időszak-
ban. A belvárosban Félegy-
háza legszélesebb utcája, a 
mintegy 8 méter átmérőjű 
Dózsa György utca Kossuth 
utca felőli szakasza újult meg, 
egészen a Bartók Béla utcai 
kereszteződésig. 

A meglévő út felújítása mellett az 
érintett szakasz két végpontján új, 
méretezett pályaszerkezet épült 
kiemelt szegéllyel, térkőburkola-
tot kaptak a kapubejárók, továbbá 
zártrendszerű csapadékvíz-elveze-
tő rendszer és új víznyelő aknák is 
létesültek. Elbontották és térkővel 

építették újjá a játszótér melletti 
parkolókat és járdát is, továbbá a 
felújítással érintett 418 méteres 
szakaszon teljes hosszában új sze-
gélyt építettek a lebontott régi he-
lyén. A beruházás műszaki átadása 
szeptember 10-én megtörtént. Ez-
zel a város egyik legforgalmasabb 
útszakasza született újjá, ahol 

bölcsőde, óvoda és élelmiszerbolt 
is található, ráadásul jelentős a 
külterületről ki- és bevezető sze-
repe is. Ugyanakkor a megújuló 
szakasz közvetlenül csatlakozik a 
jelenleg kivitelés alatt álló Zöld vá-
ros projekt második üteméhez is. 

A város legdinamikusabban fej-
lődő városrésze, a Bankfalu két új 

aszfaltozott utcával is bővült a kö-
zelmúltban. A Kalász utca Kiskun 
utca és Szélmalom utca közötti, 
mintegy 212 méter hosszú szaka-
szán kapott új aszfaltburkolatot, 
míg a Barázda utcának a Kiskun 
utca és a Szélmalom utca közötti 
213 méter hosszú szakaszán épült 
új aszfaltburkolatú út. A két utca 

azonos műszaki tartalommal való-
sult meg. Nevezetesen négy méter 
szélességű, aszfalt pályaszerkeze-
tű 1x1 forgalmi sávos út létesült, 
1,50 – 1,50 méter szélességű 
stabilizált útpadkával, kétoldali 
szikkasztó árokkal, szegély nélküli 
burkolatszél kialakítással. A beru-
házás műszaki átadása július 18-
án megtörtént. Így a Bankfalu lakói 
és az oda látogatók újabb két utcán 
közlekedhetnek aszfaltburkolaton.

A Kossuthvárosban az Apaffy 
utca a Kaffka Margit utca és 
Perczel utca közötti 175 méter 
hosszú szakaszán kapott új asz-
faltburkolatot, (1x1 forgalmi sáv-
val). A fejlesztés során a meglévő 
aszfalt, illetve zúzottkő burkolat 
helyett mintegy 34 méter hosszú-
ságban új, 3 méter szélességű asz-

faltburkolatú pályaszerkezet épült, 
mindkét oldalon 50-50 centimé-
teres nemesített padkával. Az út 
víztelenítését szikkasztó árkokkal 
oldották meg. A július 18-i műsza-
ki átadás időpontja óta a felújított 
szakaszt zökkenőmentesen hasz-
nálják a közlekedők.

 T. T.

Fotók: Fantoly M
árton
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A pályaválasztást 
segítették
Felső tagozatos diákjait segítette 
a pályaválasztásban a Kiskunfél-
egyházi József Attila Sportiskolai 
Általános Iskola. A város közép-
fokú közoktatási intézményei és 
a különböző szakmák képviselői 
interaktív foglalkozásokkal, szi-

mulátorokkal, játékos feladatok-
kal és előadásokkal mutatkoztak 
be szeptember 30-án. A többéves 
hagyománnyal bíró rendezvényen 
ezúttal a szülők is részt vehettek, 
érdeklődőként, vagy épp munká-
juk bemutatásával.

Bemutatkozott a Mezgé
A Kiskunfélegyházi Mezőgazdasági 
és Élelmiszeripari Szakképző Isko-
la és Kollégium tangazdaságában 
és tanintézményében október 11-
én fogadták a továbbtanulás előtt 
álló általános iskolás diákokat. 
A pályaorientációs napon mint-
egy 200 hetedikes és nyolcadikos 
diák vett részt. Az eseményt a 
Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 
támogatta. 

Rózsa Pál igazgató elmondta, 
hogy a diákok Hartáról, Kiskunha-

lasról, Nyárlőrincről, Bugacról és a 
kiskunfélegyházi Darvas iskolából 
érkeztek. Az iskolában az élel-
miszeripari szakmákat mutatták 
be, ahol a diákok próbatésztával 
dolgozhattak, kolbászt tölthettek, 
mézeskalácsot díszíthettek, és a 
laborvizsgálatok alapjait is megis-
merhették. A tangazdaságban ál-
latsimogatóval, traktorozási lehe-
tőséggel, fűszerpaprika fűzéssel, 
valamint zöldség- és gyümölcskós-
tolóval várták a vendégeket. 

A Félegyházi Táncszín-
házat választotta a Vál-
lalkozók és Munkáltatók 
Országos Szövetsége 
(VOSZ) vármegyei elnök-
sége a 2024. évi Várme-
gyei Prima Díj kategó-
riagyőztesének Magyar 
népművészet és közmű-
velődés területen. Ez egy-
ben esélyt jelent a három 
Prima Díj egyikének, vagy 
akár a közönségdíjnak az 
elnyerésére. 

Kovács-Csonka Szilvia, 
a Félegyházi Táncszínház 
Kulturális Egyesület elnöke 
elmondta: meglepetten és 
hatalmas örömmel fogadták 
a hírt. 2004 októberében, 11 
taggal alakult meg az egye-
sület, azzal a céllal, hogy 
minél több fiatalt ismertes-
senek meg a zene, a tánc, a szín-
pad, a művészetek szépségeivel és 
hogy tevékenyen hozzájáruljanak a 
magyar néptánc és népzene hagyo-
mányainak ápolásához. Missziójuk 
azóta is változatlan. A táncszínház 
nevéhez fűződnek olyan felejthe-
tetlen darabok, mint az István a 
király rockopera, a Nimród vére, a 
Mátyásnak tüköre, a Don Quijote, a 
Sorsunk, vagy a János Vitéz.

– Nagyon boldogok vagyunk, 
hogy 20 év után felfigyeltek arra, 
hogy itt működik egy egyesület, 
amely előadásain évről-évre több 
mint 50 táncost mozgat meg. Úgy 
gondolom, hogy az elmúlt évtize-
dek elhivatottságból és szeretetből 
végzett munkájának most beérett a 
gyümölcse. Elindult egy közönség-
szavazás, ahol Önök is segíthetik, 
hogy a kategóriagyőzelem mellett 

egy közönségdíjjal is gazdagod-
hassunk. Kérünk mindenkit, aki 
szimpatizál a táncszínházzal, aki 
látott bennünket, aki támogat ben-
nünket, hogy szavazzanak ránk. 
November 17-éig egy készülékről 
naponta egy voksot lehet leadni – 
mondta el Kovács-Csonka Szilvia.

Szavazni a primadij.hu/szavazas 
oldalon lehet, a Félegyházi Tánc-
színház megjelölésével.

A táncszínház idén is nagysza-
bású produkcióra készül. Október 
26-án és 27-én 18 órakor mutatják 
be a Móra-emlékév tiszteletére 
színpadra állított Papírra vetett 
életem című táncjátékot. Az előa-
dások a Móra Ferenc Művelődési 
Központban láthatók majd, a da-
rab nyilvános főpróbáját október 
25-én, 18 órakor tartják.

 Z. A.

Prima díj kategóriagyőztes lett 
a Félegyházi Táncszínház
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Az Év pedagógusa: Szécsényiné Tímár Tímea

A kecskeméti Tudósházban rendezte meg tanévzáró ünnepsé-
gét július 3-án, szerdán a Kecskeméti Tankerületi Központ. Az 
ünnepségen adták át a Kecskeméti Tankerületi Központ által a 
2018/2019. tanévben alapított Év pedagógusa-díjakat, amellyel 
a kimagasló nevelő-oktató munkát végző pedagógusok munká-
ját ismerik el. Idén is volt kiskunfélegyházi díjazott: Szécsényiné 
Tímár Tímea, a Kiskunfélegyházi József Attila Sportiskolai Általá-
nos Iskola igazgatóhelyettese és fejlesztő pedagógusa.

– Hogyan fogadtad a hírt, 
hogy díjazott leszel?

– Hatalmas meglepetés volt 
számomra, hiszen nem tudtam 
róla. Az utolsó pillanatig abban a 
hitben hagytak, hogy értekezletre 
megyünk. A helyszínen tudatosult 
bennem, hogy mi történik. Megle-
pődtem és természetesen nagyon 
jól esett.

– Hogyan és mikor kezdődött 
a pályád?

– 1999-ben végeztem Kecske-
méten, óvodapedagógus és tanító 
szakon. Talán ma már elmondha-
tom azt, hogy én mindig is erre a 
pályára készültem. A családom-
ban is sok olyan ember van, akik 
pedagógusok és szép példát mu-
tattak erről a hivatásról nekem: 
édesanyám, valamint anyai és apai 
ágon is több családtag. Mindezek 
mellett nagyon jó tanítóim vol-
tam már egészen korán, akikre 
felnéztem és nagyon sokat segí-
tettek nekem. A Darvas iskolában 
végeztem az általános iskolát, így 
már akkor, osztályfőnökeim által is 
erre terelődtem. Ilyen meghatáro-

zó személy volt számomra akkori-
ban Papp Éva néni és Bán Margó 
néni, aki – bár nehezen tanultam 
meg olvasni – végtelen türelem-
mel és segítőkészséggel fordult 
felém. Rajtuk kívül a későbbiekben 
két mentorom szakmai iránymuta-
tási segítsége is nagy hatással volt 
rám: Turcsányiné Kertész Ilo-
na és Losonczi Róbertné Márti 
személyében.

– Hogyan fordultál a fejlesz-
tés irányába?

– Egészen korán terelt már erre 
az élet, hiszen mindig azok felé a 
gyermekek felé szerettem legin-
kább fordulni, akiknek nagyobb 
szükségük volt a segítségre ahhoz, 
hogy a tananyagot elsajátítsák. Ez 
nem annyira látványos és kevesebb 
sikerélményed van, de azok az apró 
örömök, amiket a szemekben látok 
ilyenkor, az nagyon jó érzés. Úgy 
vélem, hogy meg kell találni a gyer-
mekhez vezető utat, motivációt 
adni kell nekik, amelyek eltalálják 
a szívüket. Én szívesen veszem az 
ölembe őket, ott megnyugszanak, 
kicsit elűzöm a fáradtságukat, az-

tán könnyebben tudunk együtt dol-
gozni velük. Készséget, képességet 
fejlesztek játékos módon, ami ta-
lán saját gyermekkorom élményei 
hatására alakult ki bennem. Ma-
gam sem voltam kiemelkedő tanu-
ló és szükségem volt több, tudatos 
gyakorlásra, kitartó szorgalomra. 
Az akkor kapott segítséget most 
én szeretném továbbadni azoknak 
a gyerekeknek, akik számára nehe-
zebben sikerül a megfelelő tudás 
elsajátítása. Szeretném és célom, 
hogy ők is megtalálják magukban 
az értékeket, azt, amiben jók és te-
hetségesek. Ez nagyon nehéz, főleg 
általános iskolás korban.

– A főiskola után hol helyez-
kedtél el?

– 1999-ben a bankfalui iskolá-
ban kezdtem a pályám, majd 15 
évig a Petőfiszállási Általános Is-
kolában tanítottam, ahol nagyon 
szerettem dolgozni. Onnan jöttem 
át a József Attila Általános Isko-
lába 2017-ben. A fejlesztés terü-
letén az évek során folyamatosan 
képeztem magam. Nagyon sok 
szép pillanat volt a pályám során. 
Vannak olyan egykori tanítványok, 
akik a mai napig keresnek, írnak 
nekem és ez boldogsággal tölt el.

– Milyen korosztállyal dolgo-
zol a legszívesebben?

– Dolgozom mindenkivel, de a 
szívemhez legközelebb a 6-7-8 
éves korosztály áll. Velük találom 
meg leginkább a hangot. Én egy-

szerű vagyok. Szerintem ebben 
rejlik a titok, ahogyan a hétközna-
pi dolgokat megerősítem bennük, 
amik majd az életben is segítik 
őket.  

– Gondoltál-e valaha arra, 
hogy pályát módosíts?

– Nem tudok mást elképzelni, 
az egész életem erről szól. Ma 
már igazi „józsefes” vagyok, hiszen 
örömmel megyek oda reggelente. 
Nehézségek természetesen min-
dig vannak, a pedagóguspálya ma 
nem egyszerű, de a mindennapok 
szépségeit képes vagyok megta-
lálni és a kollektíva és közvetlen 
vezetőtársaim is szerencsére se-
gítségemre vannak az iskolában. 
Hálával tartozom nekik ezekért. 
Mindent végigjártam a pedagógusi 
ranglétrán, ami úgy érzem a hasz-
nomra vált. Napközis tanítóból az 
évek alatt igazgatóhelyettesi pozí-
cióba kerültem és mindig igyekez-
tem maximálisan megfelelni adott 
feladatnak.

– Hogyan töltődsz fel? 
Mit szeretsz szabadidődben 
csinálni?

– A családom és gyermekeim se-
gítenek visszatöltődni. A családon 
kívüli elfoglaltságaim közül a moz-
gást emelném ki. A kerékpározás 
és futás a kedvenceim közé tartoz-
nak, de szívesen hallgatok zenét, 
kertészkedem, filmeket nézek vagy 
fotózom.

 Z. A.
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Dr. Borbély Judit – Félegyháza 
új házi gyermekorvosa
Október 1-jétől dr. Borbély Ju-
dit gyermekorvos látja el a 4-es 
számú házi gyermekorvosi kör-
zet betegeit Kiskunfélegyhá-
zán. A tapasztalt szakemberrel 
beszélgettünk Félegyházához 
fűződő kapcsolatairól, szak-
mai hitvallásáról és jövőbeni 
terveiről.

– Hogyan kötődik 
Félegyházához?

– Kiskunfélegyházán szület-
tem, itt éltek a nagyszüleim, és itt 
érettségiztem. Az egyetem után 
Kecskeméten kezdtem el dolgozni, 
majd Szentesen, a gyermekosztá-
lyon szereztem tapasztalatot. A 
gyermekgyógyászati szakvizsga 
után további tíz évet töltöttem kór-
házi osztályon, közben gyermek 
tüdőgyógyász és ifjúsági orvostan 
szakvizsgát is szereztem. Először 
Pest mellett vállaltam körzetet, de 
mivel Csongrádon élek, ingáznom 
kellett. Ez idővel nagyon megter-
helővé vált, különösen miután há-
rom gyermekemet neveltem. Ezért 
váltottam Mindszentre, ahol már 
15 éve dolgozom. Azonban egyedül 
vagyok, így a helyettesítésem nem 
megoldható, így szabadságra sem 
tudok menni. Ezért is döntöttem 
úgy, hogy elhagyom Mindszentet, 
és tartós helyettesítőként, később 
pedig saját praxisként szeretném 

átvenni a kiskunfélegyházi 4-es 
házi gyermek- és iskolaorvosi 
körzetet.

– Miért választotta 
Félegyházát?

– Ezer szállal kötődöm ehhez a 
városhoz. Itt él a rokonságom nagy 
része, köztük a keresztlányaim, 
akik három-három kisgyermeket 
nevelnek, és számos egyéb csa-
ládtagom. A gyermekeimmel való 
kapcsolattartás is egyszerűbb lesz 
innen. A legidősebb lányom rész-
ben Kiskunfélegyházán dolgozik 
klinikai szakpszichológusként, a 
középső Budapesten operaénekes, 
a legkisebb pedig most végzett or-
vosként Szegeden, és a fővárosban 
helyezkedett el. Bár Csongrádon 

lakom, amit nagyon szeretek. Úgy 
érzem, hogy a félegyházi rendelés 
könnyebben illeszkedik majd az 
életembe.

– Milyen szakmai hitvallást 
követ?

– Számomra fontosak a klasz-
szikus értékek, különösen az 
egészségmegőrzés terén. Gyer-
mekorvosként a beteg hosszú 
távú érdekeit szem előtt tartva 
dolgozom: folyamatosan segítem, 
támogatom, tájékoztatom a szülő-
ket, hogy fizikailag és mentálisan 
egészséges gyermekeket nevel-
hessenek. A modern világ civilizá-
ciós betegségei – mint az elhízás, 
a magas vérnyomás, az allergiás 
panaszok vagy figyelemzavarok – 

egyre nagyobb mértéket öltenek 
a gyermekek körében. Komoly ki-
hívásokkal néznek szembe a mai 
szülők, és én szeretnék mellettük 
állni ezen az úton.

– Ezek a betegségek megelőz-
hetők háziorvosi segítséggel?

– Sok esetben a helytelen élet-
mód az oka annak, hogy krónikus 
problémák már gyermekkorban 
megjelennek. Háziorvosként a cé-
lom az, hogy ezek megelőzhetők 
legyenek, vagy visszafordítható-
vá váljanak. Szomorú látni, hogy 
az iskoláskorú gyerekek jelentős 
része hiperaktivitással, részké-
pességzavarral vagy magatartási 
problémákkal küzd. Ezek gyakran a 
korai életévekre vezethetők vissza. 
Egyéves korig szorosan figyelem-
mel kísérem a babák fejlődését, 
és ha szükséges, elindítjuk a korai 
fejlesztést, még mielőtt komolyabb 
tünetek jelentkeznének. Ezzel sok 
esetben megelőzhetők a későbbi 
problémák. Még a mindennapos 
légúti megbetegedések esetén is 
sokat tehetünk a szülők támoga-
tásával, például a megfelelő esz-
közökkel, mint az inhalátorok és 
spray-k, amelyek segítenek kezelni 
a gyerekek közösségbe kerülésével 
járó fertőzéseket. Mindig a szü-
lőkkel való összhangra törekedve 
dolgozom.

– Hogyan lehet elnyerni a szü-
lők bizalmát?

– Korrekt ellátással. Ha az orvos 
őszinte, megbízható, és valóban 
odafigyel a gyermekre, a szülők is 
bizalommal fordulnak hozzá.

 T. T.

Megtartották a város első szalagozóját
A Constantinum Katolikus 
Óvoda, Általános Iskola, Gim-
názium, Technikum, Kollégium 
technikumi osztályainak ta-
nulói kapták meg a városban 
elsőként a középiskolai évek 
végét jelző szalagot. Az ünnep-
séget szeptember 27-én, az 
intézmény sportcsarnokában 
rendezték meg. 

Mindák József igazgató köszön-
tője nyitotta meg az eseményt, 
amelyben a szalagról a szeretet 
és a barátság jelképeként beszélt, 
amely összeköti a diákokat az is-
kola közösségével és az elmúlt 
évekkel. Az intézményt fenntartó 
Kalocsai Iskolanővérek vezetője, 
Dávid Bernadett nővér gondola-
tait Horti Bernadett Bernárda 
nővér tolmácsolta. Szavai szerint 
a most feltűzött szalag az össze-
tartozást és a hűséget is szimboli-
zálja. Kiemelte, hogy ezek a diákok 

nemcsak tudásban gazdagodtak, 
hanem lelki értékekkel is, ami egy 
stabil jövő alapja lehet. Az a belső, 

lelki útmutatás, amelyet az évek 
során kaptak, segít abban, hogy 
tisztán lássák a világot. A diákok 

nevében Papp Vivien szólt az egy-
begyűltekhez, felidézve az elmúlt 
évek legszebb emlékeit. 
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„Minden képkockában 
megéltem a pillanatot...”

„Kiskunfélegyháza Város Közszolgálatá-
ért” kitüntető díjat adományozott a képvi-
selő-testület Récziné Görög Anitának. Az 
elismerést a Városalapítók hete program-
sorozat alkalmából megrendezett ünnepi 
ülésen vehette át az önkormányzat oktatá-
si és közművelődési referense a város 250 
éves évfordulójára készült könyv készítésé-
ben betöltött fotográfusi és társszerkesztői 
feladatok, valamint a helyi rendezvényeken 
nyújtott munka elismeréseként. Anitával 
hivatásáról, hobbijáról valamint azok nem 
várt, szerencsés összekapcsolódásáról 
beszélgettünk. 

– Hogyan kezdődött a hivatali 
történeted?

– 2002-ben indult a közigazga-
tási pályafutásom, a hivatalban 
előbb a beruházási osztályon, 
majd a polgármesteri titkárságon 
dolgoztam, Ficsór József polgár-
mester úr és titkársága munkáját 
segítettem. 2010-ben a hatósá-
gi osztályra helyeztek, aminek 
hatására elvégeztem a Nemzeti 
Közszolgálati Egyetem igazgatás-
szervező szakát. Később egy ideig 
a járási hivatal köztisztviselője vol-
tam, 2016-ban visszatértem a pol-
gármesteri hivatalba, és ma már a 
művelődési csoport tagjaként vég-
zem mindennapi feladataimat.

– Mit jelent ez a gyakorlat-
ban? Milyen feladatok töltik ki 
a munkanapjaidat?

– Keresztes Tünde kolléga-
nőmmel – akivel egy irodán is osz-
tozunk – a munkánk összefonódik. 
Kulturális rendezvények, városi 
események, nemzeti ünnepek meg-
szervezése, lebonyolítása, vala-

mint a köz-
művelődés, 
ku l tu rá l i s 
ü g y e k k e l 
kapcsolatos képviselő-testületi 
előterjesztések, jegyzői hatáskör-
be tartozó óvodai ügyek, civil szer-
vezetekkel kapcsolatos pályázatok 
tartoznak a feladatkörömbe. Az 
utóbbi időben a fotózás is nagy-
mértékben beépült a hivatali tevé-
kenységbe, legnagyobb örömömre 
aktívan részt vehetek a városmar-
keting formálásában.

– Gondoltad valaha, hogy a 
hobbid egykor a hivatásod szer-
ves részét képezi majd?

– Nem gondoltam, hogy a fotó-
zás és a hivatali munkám valaha 
keresztezi egymást. Mindig is sze-
rettem a fotókat, a családunk leg-
szebb pillanatait rendkívül fontos-
nak tartom megörökíteni. A várost 
a Zöld város projekt kapcsán, az 
első tulipánvirágzáskor kezdtem el 
fotókban megörökíteni. Ma már a 
hivatalban nagyon sok fényképpel 

dokumentálni kívánt munkát, épü-
letet, eseményt az én szememre 
bíznak. 

– Mesélj, kérlek, a jubileumi 
képeskönyv keletkezéséről!

– A jubileumi könyv egy fontos 
állomás volt az életemben. Mikor 
polgármester úr megkért a fotó-
anyag elkészítésére, akkor termé-
szetesen nagyon örültem, de fel-
merült bennem a kétely, hogy vajon 
meg fogok-e tudni felelni ennek 
a feladatnak? A fotók két év alatt 
készültek el, hóban, napsütésben, 
városközpontban, külterületen, 
rendezvényeken, intézményeknél. 
Mindezek mellett Rosta Ferenc 
alpolgármester úrral, a könyv 
szerzőjével folyamatosan szer-
kesztettünk, tartottuk a kapcsola-
tot a könyvben szereplő cégekkel, 
intézményekkel, civil szervezetek-
kel, színeket válogattunk, az utolsó 

fél évben rendszeres munkaérte-
kezleteket tartottunk Nagy Ferenc 
grafikussal. A könyvvel egy mosta-
ni lenyomata készült el Kiskunfé-
legyházának, úgy gondolom ma-
radandót alkothattunk erre a jeles 
évfordulóra. Élveztem a munkát és 
minden képkockában megéltem a 
jelen és a pillanat varázsát.

– Fotóidból több tárlat is 
született.

– Januárban nyílt az első kiállí-
tás a kiválogatott képanyagból a 
Petőfi Sándor Városi Könyvtárban, 
Rosta Ferenc és Lantos Szabolcs 
ötlete nyomán. Később Lakitelek-
re is el tudtuk vinni ezt a tárlatot 
és augusztus végén testvérváro-
sunkban, Feltrében is bemutathat-
tuk a Kiskunfélegyházáról készült 
képeket.

– A családod hogyan viszo-
nyul a fotózáshoz?

– Ezt nem lehetne úgy csinálni, 
hogy nincs mellettem egy támoga-
tó család. A férjem és a gyerme-
keim is örülnek a sikereimnek és 
büszkék rám, sokszor türelemmel 
vannak irántam. Az idő menedzse-
lése a legnehezebb. A prioritáson 
viszont nem változtatok: család, 
munkahely, és mindezek után ma-
rad a fotózás. 

– Hogyan ért a hír, hogy elis-
merést vehetsz át?

– Nagyon meglepődtem, mert 
úgy gondoltam, hogy a könyvbe-
mutatóval, a kiállítással és a 250 
éves ünnepséggel nekem betelje-
sedett ez az év. Szerintem értékelni 
kell, és meg kell élni minden szép 
pillanatát egy ilyen megtisztelte-
tésnek, nekem életem legemléke-
zetesebb napjai között szerepel. 
Rosta Ferenc alpolgármester a fel-
terjesztőm, akivel közös munkánk 
révén kialakult egy kölcsönösen 
tiszteletteljes, vitathatatlanul szép 
emlékekkel és tapasztalatokkal teli 
munkakapcsolat. Nagyon sok min-
denkinek hálás vagyok, aki bízott 
bennem, és mellettem állt ezen az 
úton, a vezetőség, a családom, kol-
légáim, barátaim.

– Mit jelent számodra a 
fotózás?

– Azt mindig éreztem, hogy jó 
lenne valamilyen alkotótevékeny-
ségben, vagy hobbiban kiteljesed-
ni. Van, hogy érettebb időszakunk-
ban jön el erre a belső igény, főleg 
nálunk, nőknél, amikor már anyai 
teendőink is lehetővé teszik mind-
ezt. Amikor a fotózásba belekós-
toltam és egyre inkább magával 
ragadott, akkor rájöttem, ez az, 
amit kerestem. Itt meg tudom mu-
tatni, aki vagyok, ahogyan látom a 
világot. Nekem a fotózás által több 
lett az életem.

 Z. A.
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15 éves a helyi Waldorf-kezdeményezés

Tizenötödik nevelési évét kezdte meg 2024. szeptember 1-jén, 
Kiskunfélegyházán a Waldorf-óvoda. 2009-ben öt lelkes, több-
ségében pedagógusokból álló szülőpár elhatározta, hogy gyer-
mekeiket alternatív pedagógiai módszereken alapuló intézmény-
be szeretnék járatni. Olyan intézménybe, ahol a pedagógusok 
ugyanazzal a családias, szeretetteljes, a személyiséget figye-
lembe vevő és tiszteletben tartó légkörben fogadják a gyerme-
keket, amivel az első években a családban is körülvették őket.

Ebből az elhatározásból szüle-
tett meg és indult útjára 2010 
szeptemberében Kiskunfélegyhá-
zán, az Arad utcában a Búzavirág 
Szabad Waldorf Óvoda kilenc kis-
gyermekkel. Az alapító családok 
köre évről évre bővült, és a gye-
reklétszám hamarosan elérte a 
húszat. A családokban erősödött 
az elhatározás, hogy az óvodá-
ból elballagva Waldorf-iskolában 
kezdhessék meg tanulmányaikat a 
gyerekek. Kiskunfélegyháza önkor-
mányzata mindig is támogatóan 
állt a Waldorf-kezdeményezéshez, 
így közösen kerestek megoldást 
és helyszínt az iskolának. Az első 
és második évfolyam 2013 szep-
temberében indult szintén 5-5 kis-
gyermekkel, akkor még a Darvas 
József Általános Iskola egyik épü-
letszárnyában. Az elmúlt években 
egyre több család helyezte bizal-
mát az intézménybe és az ott taní-
tó pedagógusokba, és választotta 
gyermeke számára a Tiszta Forrás 
Waldorf intézményt.

2016 újabb fordulópontot je-
lentett az óvoda és az iskola éle-
tében. Kinőve a Darvas iskolai 
épületszárnyat, olyan épületet 
keresett az akkori közösség, ahol 
az óvoda és az iskola egymás kö-
zelében működhet, és lehetőség 

van további bővülésre. Az önkor-
mányzat jóvoltából az intézmény 
2016 tavaszától bérbe vehette a 

Kossuth utca 29-31. szám alatt 
a volt Petőfi Sándor Általános Is-
kola épületét, és a hozzá tartozó 
napközis épületet.

Óriási vállalás volt ez az öt évfo-
lyamos iskola és az egycsoportos 
óvoda részéről. Az ittlévő családok 
rengeteg munkát fektettek az épü-
letek felújításába (padlócserék, 
parkettajavítások, teremfestések, 
vizesblokk-kialakítások), otthonos-
sá tételébe. Az itt töltött nyolc év 

alatt szépen belakták az első eme-
letet, majd 2020-tól, a gimnázium 
indulásával a második emeletet is. 
Az óvoda 2021-ben elindított még 
egy csoportot, s ezzel párhuzamo-
san az iskolában kialakítottak egy 
saját konyhát és ebédlőt.

Most, 2024 szeptemberében a 
Waldorf-közösség 100 családot 
számlál. Tizenöt esztendő leforgá-
sa alatt az óvodától a gimnázium 
13. évfolyamáig, érettségiig kínálja 
városunkban a Waldorf-pedagógi-
ai nevelést, tanítást a gyermekek 
számára, és elfogadó, építő közös-
séget a családoknak.

Az alapítástól kezdve mindig is 
fontos volt, hogy a Waldorf-közös-
ség tagjai, szülők, pedagógusok, 
gyerekek részt vegyenek a város 
közösségi életében, rendezvénye-
in. Jó kapcsolatot ápolunk a vá-
ros közintézményeivel, kulturális 
intézményeivel és csoportjaival. 
Ahogyan polgármester úr több-
ször is megjegyezte: „A Waldorf 
intézmény egy színfolt a város 
életében.”

A 15 éves jubileum alkalmával 
tovább színezzük a városi köz-
életet. Az elkövetkező egy évben 
neves előadók estjeivel, diákjaink 
zenés programjaival, drámaelőa-
dásaival, kézműves workshopok-
kal, családi eseményekkel ünne-
peljük intézményünk alapításának 
15. évfordulóját.

Keressék a Tiszta Forrás Waldorf 
Intézmény 15 Kiskunfélegyháza lo-
gót plakátjainkon! Szeretettel vár-
juk Önöket rendezvényeinken.

Hompot Anikó alapító szülő, 
óvodapedagógus
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Jubilált a Kiskunfélegyházi Libafesztivál
Huszonötödik alkalommal, ju-
bileumhoz méltó programmal 
várta látogatóit a Kiskunfél-
egyházi Libafesztivál szeptem-
ber második hétvégéjén. S bár 
az időjárás nem kényeztette 
optimális fesztiválozó körülmé-
nyekkel az eseményt, a hűsé-
ges kiállítók és látogatók most 
is kitartottak. 

Tisztelet a libatartóknak

Kiskunfélegyházán és környékén 
évszázados hagyománya van a li-
batartásnak. Az ágazatban dolgo-
zók munkája előtti főhajtás hívta 
életre negyed évszázaddal ezelőtt 
a Kiskunfélegyházi Libafesztivált, 
ami azóta, kulturális és szakmai 
tekintetben is komoly rangot vívott 
ki magának.

A programsorozat mintegy elő-
hírnökeként szeptember 12-én, 
csütörtökön nyitották meg a Holló 
László Képzőművész Körben Papp 
Gáspár kerámia kiállítását. Más-
nap, szeptember 13-án, pénteken a 
városháza díszterme adott otthont 
a Libatenyésztők szakmai konfe-
renciájának, lehetőséget kínálva a 
szakma képviselőinek ismereteik 
bővítésére, tapasztalatcserére. A 
fórumon a víziszárnyas-ágazatot 
érintő legfontosabb kérdések ke-
rültek szóba, így például az elér-
hető kormányzati támogatások, a 
járványvédelem, a lúdszülőpárok 
termelése és a lúdtermékek piaca. 
Az Integrál Zrt. és a Baromfi Ter-
mék Tanács közös rendezvényén 
25. alkalommal tanácskoztak az 
ágazat képviselői. 

Kulturális sokszínűség

A kelme titkai címmel Csordás 
Katalin viseletkészítő népi ipar-
művész és Szabó Árpád pliszírozó 
viseletkészítő, a Magyar Művészeti 

Akadémia ösztöndíjasa, továbbá 
Rapavi Réka fotográfus népművé-
szeti alkotásait tárták közszemlére 
a Móra Ferenc Művelődési Központ 
aulájában. Az esemény egyben 
a fesztivál nyitó epizódja is volt, 
ahol Csányi József polgármes-
ter méltatta a negyed évszázadra 
visszatekintő, időközben a megyei 
értéktárba is beválasztott libafesz-
tivált, valamint a siker mögött álló 
szervezők, támogatók munkáját. 
Kiemelte dr. Horváth Sándor, az 
Integrál Zrt. elnök-vezérigazgató-
ja, és Lezsák Sándor országgyűlési 
képviselő támogatását.

A hirtelen érkezett hűvös, esős 
időjárásra profi módon, a szabad-
téri programok helyszínének mó-
dosításával reagáltak a szervezők. 
Szalóki Ági nagyszínpadra terve-
zett gyermekkoncertjének például 
a művelődési központ színházter-
me adott otthont, és ez mit sem 
vett el a magával ragadó előadás 

sikeréből: kicsik és nagyok együtt 
énekeltek, a bátrabbak még táncra 
is perdültek.

Ebben a remek hangulatban 
folytatódtak a gyermekprogramok 
a Móra-udvarban is, ahol a Langa-

léta Garabonciások ejtették ámu-
latba az ide látogatókat gólyalá-
bas produkciójukkal. Az interaktív 
előadás során Gulyás László és 
társulata csalt mosolyt mindenki 
arcára.
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Kora este Engem nem lehet el-
felejteni – Szenes Iván 100 emlé-
kest címmel a Don Lázi Swingtet, 
Szulák Andrea és Vastag Ta-
más tolmácsolásában csendültek 
fel az EMeRTon-díjas magyar író, 
dalszövegíró, dramaturg, zene-
szerző, érdemes művész legszebb 
művei a kisszínpadon. A fesztivál 
első napja a Csík Zenekar ferge-
teges nagykoncertjével zárult, 
aminek egy új helyszín, a Béke 
tér adott helyet. A Csík János ve-
zette Prima Primissima, és Kos-
suth-díjas együttest most is régi 
ismerősként fogadta a félegyházi 
közönség. 

Versenyek bográcstól 
sakkasztalig 

Korán kelt a város szombaton, a 
fesztivál második napján. Az idő 
ugyan ősziesre fordult, de ez sem 
tántorította el a legbátrabbakat: 
annak a 34 csapatnak a tagjait, 
akik elindultak a főzőversenyen. 
A zsűri a már megszokott össze-
állításban állt fel: Csányiné Pap 
Andrea polgármesterné asszony, 
Bede Róbert séf és Szőke And-
rás filmrendező, humorista gon-
doskodtak az igazságos bírálatról 
és a jó hangulatról. Az eső miatt 
a szervezők arra is lehetőséget 

adtak, hogy a csapatok otthon főz-
zenek. Ezt a módot kilenc csapat 
választotta. 

A párhuzamosan zajló rendez-
vények között a sport és az egész-
ségmegőrzés is fontos szerephez 
jutott. A XIII. Ludas Matyi sakkver-
senyen a Korona utcai Klubházban 
70-en mérték össze tudásukat, mi-
közben a művelődési központban 
prevenciós célú állapotfelmérések 
és tanácsadások zajlottak a Kis-
kunfélegyházi Egészségfejlesztési 
Iroda, az Egészséges Félegyházá-
ért Egyesület és a Kiskunfélegy-
házi Védőnői Szolgálat közremű-
ködésével. A Magyar Vöröskereszt 

véradással volt jelen, és 73-an ki 
is használták az alkalmat, hogy 
ily módon segítsenek rászoruló 
embertársaikon. Eső ide, eső oda, 
nem hátráltak meg a futók sem: 
a Ludas Matyi futam is elstartolt 
a Jogging Plus Sportegyesület 
szervezésében.

Nem lehet elég  
korán kezdeni

A Móra-udvar mesekertben a Pe-
tőfi téren Gulyás László vándor-
muzsikus volt a házigazda. Ez már 
önmagában is elég lett volna a jó 
hangulathoz, de ráadásul gyerme-

kelőadások, mesebeli kalandozá-
sok is szórakoztatták a kisebbeket 
és nagyobbakat többek között Ma-
joros Ági bábszínháza, a Kalim-
pa és a Kereplő Színház, valamint 
a MárkusZínház közreműködé-
sével. És itt még mindig nem ért 
véget a gyermekprogramok sora: 
a Dobronka cirkusz „Világszám” 
gyermekszínházi előadását a mű-
velődési központ dísztermében 
mutatták be Lehőcz Zsuzsa és 
Takács Dániel bábművészek 
közreműködésével.

Helytörténet,  
néptánc

Akik pedig helytörténeti kalando-
zásra vágytak – és bizony a hideg 
időben is sokan voltak így – Mé-
száros Márta, a Kiskun Múzeum 
igazgatójának vezetésével két alka-
lommal is részt vehettek a Séta a 
250 éves városban programon. 

Nem mosolygott napsugár a X. 
Kunsági Néptánctalálkozó részt-
vevőire sem, ezért bár a hagyo-
mányőrző felvonulás idén elmaradt, 
a művelődési központ színházter-
mében nyolc táncegyüttes több 
mint 180 viseletbe öltözött nép-
táncosának húzta a talpalávalót a 
Gyantár zenekar, valamint Samu 
Zoltán és zenekara. Az estet ez-
úttal is táncház zárta, amit ezúttal 
a Szakmaközi Művelődési Házban 
rendeztek meg. A házigazda Kátai 
Tibor, a Padkaporos Táncegyüttes 
művészeti vezetője volt. 

Az esti koncerteket – s mintegy 
a jubileumi rendezvény zárását – 
a Kaukázus Rézágyú és a Bagossy 
Brothers Company adta. 

Találkozások  
hétvégéje

A fesztivál két napja alatt most is 
megépítették a Kossuth utcán a 
kézművesek utcáját, amely egyedi, 
kézzel készített termékek bemutat-
kozására, valamint készítő és vá-
sárló örömteli találkozására kínált 
lehetőséget a megszokott módon. 
Találkozhattunk itt egyedi ékszerek-
kel, fajátékokkal, kézműves élelmi-
szerekkel, libás ínyencségekkel is.

A fesztivált megelőző napokban 
és a rendezvény két napján elké-
pesztő energiákat mozgósított a 
Móra Ferenc Művelődési Központ 
és a fesztivált építő csapat minden 
dolgozója, hogy a rendkívüli időjá-
rás ellenére valamennyi program-
nak megfelelő helyet találjanak. Így 
vált lehetővé, hogy valamennyi, az 
Integrál Zrt. és Kiskunfélegyháza 
Város Önkormányzata által támo-
gatott előadás, műsor, zenei prog-
ram elérte a közönséget. 
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Megöregedni szépen, méltósággal 
Idén is több helyszínen, gondo-
san megszervezett, színvona-
las programokkal köszöntötte 
a város szépkorú polgárait az 
Idősek Világnapja alkalmából 
Kiskunfélegyháza közössége. 

Az önkormányzat, a Móra Ferenc 
Művelődési Központ és a Nyugdí-
jas Klubok Egyesület október 3-án 
rendezett ünnepséget, ahol többek 
között Csányi József polgármes-
ter mondott köszöntőt, méltatva a 
tisztességben megőszült férfiak és 
asszonyok áldozatait, rámutatva a 
jelenkor aktív generációjának irán-
tuk érzett tiszteletére. Ezt követő-
en zenés műsorral köszöntötte a 
jelenlévő időseket Bíró Csongor 
Vitéz műsora, amelyben örökzöld 
slágerek csendültek fel, majd Né-
meth Eszter mesével, Fazekas 
Zalán és Kovács Benedek verssel 
működött közre.

Az idősek világnapja alkalmából 
a Csanyi úti idősek otthonában is 
színvonalas ünnepséget rendez-
tek, amit az intézmény 30 éves 
évfordulójának megünneplésével 
kötöttek össze. Az emelkedett pil-
lanatokat többek között dr. Ónodi 
Izabella képviselő, a Művelődési 
és Szociális Bizottság elnöke,  Ma-
gyariné Tóth Erika intézmény-
vezető, Gyenes Attila képviselő, 
a Dózsa György Általános Iskola 
igazgatója és Balla László alpol-
gármester kedves szavai terem-
tették meg, nem beszélve az óvo-
dások és iskolások zenés-táncos 
műsoráról és a szépkorú közre-
működők versfelolvasásáról. Ezt 

az alkalmat megragadva az otthon 
két dolgozója és az intézményve-
zető felköszöntötte a legidősebb 
lakókat, akik közül többen a 100-
dik életévük küszöbén állnak.

– 1994-ben nyitotta meg kapu-
it az A szárny, amelyben az évek 
során több fejlesztés is történt. A 
folyamatos telítettség és a várólis-
ta megkövetelte az intézmény bő-
vítését. Mára 105 fő ellátására van 
férőhely a Szivárvány Személyes 
Gondoskodást Nyújtó Intézmény 
Csanyi úti telephelyén – mondta el 
Balla László.

A rendezvény végén Magyariné 
Tóth Erika két ott dolgozó kollégá-
jának köszönte meg a munkáját, 
akik már 30 éve dolgoznak az in-
tézményben. Majd az intézmény-
vezető elfújta az otthon születés-
napi tortáján elhelyezett 30-as 
gyertyát.

Ugyanezen a napon a Szivár-
vány Személyes Gondoskodást 
Nyújtó Intézmény Nádasdy és 
Tóth Kálmán utcai tagintézmé-
nyeiben is ünnepeltek. A Balázs 
Árpád Alapfokú Művészeti Iskola, 
a Dózsa György Általános Iskola 

diákjai és a Bercsényi utcai óvo-
da apróságai különleges műsor-
ral kedveskedtek az időseknek, 
de együtt ünnepeltek velük a vá-
rosvezetés és számos intézmény 
képviselői is. 

Az esemény meghitt zárásaként 
a Dózsa György Általános Iskola 
tanulói névre szóló ajándékokkal 
és mosolyt fakasztó műsorral lep-
ték meg a Nádasdy utcai tagintéz-
mény lakóit, míg a Tóth Kálmán 
utcai intézményben a Bercsényi 
utcai óvoda kicsinyei varázsoltak 
örömteli pillanatokat.

Különleges, több szempontból 
is felejthetetlen esküvő zajlott 
szeptember 29-én a Bugaci 
Karikás Csárdában. A jelenleg 
Németországban élő, de fél-
egyházi születésű Szabó Adri-
enn és Iványi Attila kötötték 
össze életüket, akik viszont 
nem csak saját házasságukat 
szerették volna aznap ünnepel-
ni. Attila nagymamája, Iványi 
Ferencné Borbély Terézia, 
vagy, ahogy ők hívják, Mamika 
100. születésnapja másnapra 
esett, így éjfél után az új pár 
mellett őt is köszöntötte a 
násznép. A kedves és megható 
figyelmesség zökkenőmentes 
lebonyolításában Vígh-Do-
roghy Zsuzsanna esküvő- és 
rendezvényszervező, valamint 
Feleki Viktor vőfély segédke-
zett az ifjú párnak. 

Esküvő századik 
születésnappal
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Az aktív közösségi élet,  
mint a hosszú élet titka
Október az idősek hó-
napja. Jólétük, jóllétük, 
egészségük, derűjük 
megőrzése mindannyi-
unk fontos feladata. So-
kunk vágya, hogy szü-
leink, nagyszüleink 
örömmel, tartalmasan 
töltsék nyugdíjas napja-
ikat, ehhez viszont meg-
felelő testi-lelki egész-
ség szükséges. Vannak 
a világnak úgynevezett 
kék zónái, ahol a szép-
korúak aktívan, komo-
lyabb krónikus betegsé-
gek nélkül élnek, nem 
ritkán 100 éven felül is. 

Számos kutatás gyűjtötte ösz-
sze azokat a közös tényezőket, 
amelyek – bár a világ egymástól 
távol eső részein élőkről beszé-
lünk – összekötik őket. Legyen szó 
Görögországban, Olaszországban, 
Japánban vagy az Amerikai Egye-
sült Államokban élőkről, az ét-
rend, a testmozgás, a genetika és 
a minőségi alvás mellett az aktív 
közösségi életet tartják a hosszú 
élet egyik elixírjének. Azokban a 
közösségekben, ahol az időseknek 
örömteli feladatuk van, ahol szoros 
kapcsolatban állnak a családdal és 
a különböző generációk képviselői-
vel, ott nem jelenik meg a magány.

Magonyné Kis-Czakó Katalin-
tól, a Kiskunfélegyházi Nyugdíjas 

Klubok Egyesületének vezetőjétől 
megtudtuk, hogy tavaly, amikor át-
vette az egyesület vezetését, fon-
tos céljai között szerepelt, hogy a 
klubokba még több nyugdíjas korú 
tagot toborozzanak. Ez ügyben te-
adélutánt szerveztek, felhívásokat 
tettek közzé, kitárták kapuikat, 
bemutatták a működő klubokat, 
információt nyújtottak… Sajnos 
azonban mégsem volt olyan mér-
tékű jelentkezés, mint amire szá-
mítottak. Jelenleg 380 körül van 
a tagok létszáma, ami elenyésző 
a város nyugdíjasainak számához 
képest. Szerencsére vannak egye-
sületen kívüli csoportok is kiváló 
programokkal, hagyományokkal.

A Kiskunfélegyházi Nyugdíjas 

Klubok Egyesülete mintegy társa, 
segítője a hozzájuk tartozó önálló 
kluboknak. Éves tervet készítenek 
számukra, amit az önálló szerve-
ződések saját hagyományaikkal, 
ünnepeikkel, programjaikkal tesz-
nek teljessé. A fiatalítás viszont 
mindegyik önálló, működő klubnak 
célja lenne. Azonban sok esetben 
az újonnan jelentkezők attól tarta-
nak, hogy egy már évek, évtizedek 
óta működő szerveződéshez nem 
tudnak csatlakozni. Az egyesületi 
vezető hangsúlyozta, hogy kapcso-
lódási pontok keresésével, a prog-
ramokon való részvétellel segíthe-
tik az új tagok beilleszkedését, ám 
javasolja, hogy amennyiben több 
hasonló érdeklődési körrel ren-

delkező nyugdíjas csoport létesül, 
hozzanak létre önálló klubot. Ilyen 
új csoportok már létesültek is ta-
valy óta. Ennek köszönhetően a 
klubok száma 11-ről mára 14-re 
emelkedett. 

Az egyesület vezetőjétől megtud-
tuk azt is, hogy a Kiskunfélegyházi 
Egészségfejlesztési Irodával kötött 
együttműködési megállapodásnak 
köszönhetően számos idősekre 
koncentráló programot indítanak a 
jövőben is. Ilyen lesz többek között 
az az informatív előadás, amely-
lyel az egyedül élő szépkorúaknak 
nyújtanak segítséget a közelgő 
ünnepek örömteli megéléséhez, 
a közösséghez csatlakozás első 
lépéseinek megtételéhez. Minden 
nyugdíjas korút arra biztatnak, 
hogy csatlakozzon bátran a város-
ban működő csoportokhoz. Ezek 
köre a firka klubtól a tornán, ének-
karon, tánccsoporton, kirándulá-
sokon át igen gazdag. 

Tóth Katalin, az Egészségfej-
lesztési Iroda vezetője is megerő-
sítette, hogy szívesen működnek 
együtt a Nyugdíjas Klubok Egyesü-
letével, hiszen számukra is priori-
tás az idősebb korosztály. Minde-
zek mellett többek között szenior 
tornával, nordic walking foglal-
kozásokkal is gazdagították már 
a lehetőségek körét, idén pedig a 
magukra maradt szépkorúaknak 
igyekeznek lelki útravalóval szol-
gálni az adventi időszakban. 

Félegyházán számos intézmény, 
egyesület, iroda, civil szervezet 
dolgozik azért, hogy minőségi 
programokat kínáljanak a nyugdí-
jas korosztály számára. Az érintet-
teknek csak élni kell a lehetőséggel. 

 Z. A.

Tanyagondnoki fórumot ren-
deztek október 10-én az 
Aranyhegyi lakótelep iskola-
épületében, ahol bemutatko-
zott az új tanyagondnok, Rom-
sics Árpádné is. 

A megjelenteket Buri Tünde, a ta-
nyagondnoki szolgálat részlegve-
zetője köszöntötte, aki ismertette 
a szolgálat feladatait. Elmondta, 
hogy a tanyagondnoki szolgálat a 
Szivárvány Személyes Gondosko-
dást Nyújtó Intézmény szervezetén 
belül működik Kiskunfélegyházán, 
ahol négy tanyagondnok segíti a 
tanyán élő embereket többek kö-
zött az orvoshoz, szakrendelésre 

való eljutásban, gyógyszerkivál-
tásban, gyermekek óvodába és 
iskolába szállításában, a bevásár-
lásban, ügyintézésben, ebédszállí-
tásban, de a jelzőrendszeres házi 
segítségnyújtás is elérhető általuk. 

 A hármas ellátási körzet – 
amely az Aranyhegyi lakótelepet 
és az egyes körzet tanyavilágát 
foglalja magában – idén március 
1-jén változott meg, amikor Pin-
tér Jenő (aki 2017. április 1-től 
végezte a munkáját ebben a kör-
zetben) nyugdíjba vonult. Helyét 
Romsics Árpádné Böbe vette át. 
Bemutatkozásából kiderült: 2024 
februárja óta dolgozik a Szivár-
vány Személyes Gondoskodást 
Nyújtó Intézménynél tanyagond-
nokként. Mint fogalmazott, a fizi-
kai segítségnyújtás mellett a lelki 
támogatásra is nagy figyelmet for-
dít. Úgy vallja, hogy egy jó beszél-
getés sok mindenre gyógyír lehet. 

 V. B.

„Egy jó beszélgetés sok  
mindenre gyógyír lehet”
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Kis csodák az eldugott házfalakon
Elkészült Félegyháza új falfest-
ménye a Mártírok útján talál-
ható szabadidőparkkal szom-
szédos épület tűzfalán. Az 
alkotás egy fiatal lányt ábrázol 
félegyházi motívumokkal díszí-
tett ruhában, locsolás közben. 
Mindezzel a vízzel való takaré-
koskodás fontosságára kívánja 
felhívni a figyelmet a város leg-
újabb bájos színfoltja amellett, 
hogy mosolyt csal a járókelők 
arcára.

Még 2018-ban adták át Kiskunfél-
egyházán, a Kőfaragók terén ta-
lálható nagy falfelületen az 1900-
as évekbeli városképet ábrázoló 
festményt. A város lakóinak visz-
szajelzései egyöntetűen pozitívak 
voltak, és az ide érkezők is rend-
re megcsodálták az alkotást. En-
nek tükrében a városvezetés úgy 
döntött, hogy újabb festménnyel 
díszítenének egy tűzfalat ahelyett, 
hogy reklámfelületté változtassák. 
A Dr. Holló Lajos utcai posta mel-
letti parkolót találták alkalmasnak 
erre a célra. Az átadó ünnepségre 
2023-ban került sor, ahol Csányi 
József polgármester már meg-
említette, hogy a városvezetés to-
vábbi helyszíneken is gondolkodik 
hasonló falfestményekben. Nem 
is kellett sokat várni: a napokban 
újabb tűzfal kapott új életet, ami-

nek helyszínére és témájára egya-
ránt Bense Zoltán képviselő tett 
javaslatot. 

Flór Péter, a kivitelező Színes 
Város Csoport főtitkára lapunknak 
elmondta, hogy az alkotás látvány-
tervét Szepessy Zsófia készítette. 
Az alapgondolat az Alföld vízgaz-
dálkodásának fontosságára való 

figyelemfelhívás volt. A képen egy 
félegyházi motívumokkal díszített 
ruhát viselő fiatal lány látható, 
aki egy erdőt és a kép elé ültetett 
fát öntöz egy felhőből. Péter kér-
désünkre elmondta, hogy minden 
munkájuknak megvan a szépsége 
és a nehézsége is. Jelen esetben 
egy zártabb környezetben kellett 

megvalósítani a munkájukat, leg-
alábbis a másik kettőhöz képest. 
A falfestmény mellett az épület 
szigetelését is elvégezték. A mun-
ka nehezét a terület beépítettsége 
adta – tette hozzá a főtitkár, így 
állványok hiányában alpin techni-
kával oldották meg a feladatot.

 B. D.

106 éves korában 
elhunyt a legidősebb 
félegyházi lakos
106 éves korában, szeptember 29-én, vasárnap elhunyt Juhász 
Istvánné Sárkány Erzsébet, a legidősebb kiskunfélegyházi lakos, 
a Szivárvány Személyes Gondoskodást Nyújtó Intézmény Csanyi 
úti telephelyén – tájékoztatta lapunkat fia, Juhász István.

Juhász Istvánné Sárkány Erzsébet 
1919. április 25-én született Kis-
kunfélegyházán, ahol egész életét 
leélte, mindig szoros kötelékkel a 
városhoz. Élete a becsületről és 
a kemény munkáról szólt, ahol 
a család és az emberség mindig 
központi szerepet kapott. Kitar-
tása, hite és munkaszeretete pél-
daképpé vált sokak számára a kö-
zösségben. Gyermekeit és unokáit 
mindig támogatta, bátorította őket 
a tanulásra, és nagy büszkeséggel 
nézte, ahogy családja egészségben 
és sikerekben gazdag életet él.

106 éve alatt tanúja volt az el-
múlt évszázad nagy átalakulása-
inak: látta Kiskunfélegyháza fej-
lődését, a technológiai újításokat 
és a társadalmi változásokat. Bár 
az utóbbi években fizikailag megy-
gyengült, Erzsike néni szelleme 
éles maradt. Gondozói elmondása 
szerint szívesen idézte fel ifjúkori 
élményeit, és még az idősotthon-
ban is aktívan részt vett a közös-
ségi életben, dalokat énekelt, és 
élénken beszélgetett társaival.

Az élethez való hozzáállását fia 
így fogalmazta meg:

– Egész életében azon dolgo-
zott férjével, hogy házukat és 
életkörülményeiket jobbá tegyék 
és gyermekeiket iskoláztathassák. 
Böske néni számos tevékenység-
hez értett: kötött ötujjas kesztyűt, 
horgolt csipketerítőt, sőt hurkát 
és kolbászt is készített. Kertjében 
olyan konyhakertet gondozott, 
amelyet még Japánból is megcso-
dáltak volna. Gyermekeinek ked-
venc gyümölcsét, sárgadinnyét is 
termesztett. Bár neve talán nem 
kerül be a történelemkönyvekbe, 
azok szívében örökre megmarad, 

akik ismerték őt. Mindig kedves 
volt és segítőkész, akár egy nap-
sugár. Számtalan apró történet 
maradt utána, amelyek megmu-
tatják jószívűségét és ember-
ségét. Egy alkalommal például 
6.352 forintot nyert a skandináv 
lottón, amelyből hatezret adott 
betegeskedő szomszédasszonyá-
nak, aki egyedül nevelte két gyer-
mekét. Böske néni mindig figyelt 
a körülötte lévőkre, és a kedves-
ségét mindenki érezte, akivel kap-
csolatba került.

 V. B.
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Gyászol a Félegyházi Közlöny, a helyi és térségi sajtó. Tragikus 
hirtelenséggel elhunyt László István Ferenc kollégánk, a félegy-
házi média megteremtőinek, meghatározó alakjainak egyike. 
Pityu – ahogy mindannyian hívtuk – néhány nap múlva ünnepelte 
volna 52-dik születésnapját.

Érdeklődése a rádiózás és televí-
ziózás iránt már gyermekkorában 
kialakult. Szenvedélyesen hallgat-
ta a rádiót, szinte „személyesen 
ismert” minden bemondót, mű-
sorvezetőt, de ugyanezzel az akti-
vitással követte a televíziós műso-
rokat is.

Törekvéseiből adódóan logiku-
san következett, hogy 1991-ben, 
középiskolai tanulmányait befejez-
ve azonnal csatlakozott a megala-
kult félegyházi televízió és rádió 
munkájához. Mindkettőnek hasz-
nos, nélkülözhetetlen tagjává vált. 
Kitűnő orgánuma, felkészültsége, 
szellemes műsorvezetése rövid 
idő alatt népszerűvé tette a Sirius 
Rádió hallgatói körében.

Hangját persze hallhatták a Kis-
kun Tv nézői is, de abba a háttér-
munkába, amit a műsorok megje-

lenésének minőségéért tett, már 
kevesen láthattak bele. A filmek 
szerelmese és gyűjtője a mai napig 
is. A filmeket nem csupán sztori-
juk alapján értékelte, hanem nagy 
figyelemmel volt a képi megoldá-
sok iránt is. Ezt a tapasztalatát 
jól hasznosította a televízióban 
operatőrként, vágóként, adásren-
dezőként. Szinte felsorolhatatlan, 
hogy mennyi híradó gyártásában 
működött közre, mennyi maga-
zinműsornak volt operatőre, vá-
gója. Tehetségének köszönhetően 
minden közösségben elismerték 
és nagyra értékelték munkáját kol-
légái, akikkel minden esetben em-
beri munkakapcsolatot alakított 
ki. Ami legalább ennyire fontos, 
hogy szerették a rádióhallgatók és 
a televíziónézők egyaránt. Mun-
kája során eljutott és dolgozott 

más média-műhelyekben is. Rá-
diózott Kecskeméten, Nagykőrö-
sön, megismerte a Magyar Rádió 
stúdióit, több országos televízió 
műhelytitkait, de a szíve mindig 
visszavonzotta Félegyházára, az 
itteni közösséghez, amit halála 
pillanatáig elkötelezetten szolgált. 
László István Ferencet áldozatos 
munkájáért 2018-ban Elismerő 
Oklevél kitüntetésben részesítette 
a képviselő-testület.

Pityu 2014 óta erősítette a Fél-
egyházi Közlöny csapatát, hírszer-
kesztőként. De sokkal több volt ő 
mindannyiunk számára: biztonsá-
got adó háttérbázis. Nem szeretett 
a figyelem középpontjában lenni, 
de mindig ott volt, ha szükség volt 
rá. Akkor is, ha választ kellett ke-

resni egy kérdésre, és akkor is, ha 
az autót kellett bebikázni…

Megrendülten ülünk az első – 
ahogy te nevezted – stábülésen 
nélküled. Ki-ki a saját, megszokott 
helyén. Csak te hiányzol, meg a 
csöndes figyelmed, a folyton röp-
ködő fanyar szóvicceid. Azelőtt 
mindig te érkeztél elsőként. Mire 
mi, többiek befutottunk, a helyi-
séget már kávéillat töltötte meg, 
a laptop készenlétben világított, a 
friss meghívók, levelek az asztalra 
készítve vártak. Mert te már min-
dent előkészítettél. Maga voltál a 
szolgálat. Csupa nagybetűvel. Re-
pülj végre szabadon!

László István Ferencet Kiskun-
félegyháza Város Önkormányzata 
saját halottjának tekinti.

In memoriam – Benséné Szabó Ágota
Nem tudom a gondolataimat rendezni, 
mindent elnyom az a felfoghatatlan-
ság-érzés, a tehetetlenség, szívbemar-
koló szorongás, ami rám ült 2024. július 
30-a délutánja óta. Nagyon fáj a lelkem…

Elvesztettünk egy munkatársat. Egy olyan 
embert, aki kedves, mosolygós visszafogott-
ságával, szakmai hitelességével igazán sze-
retett tagja volt testületünknek. Egy olyan 
kollégát, akinek pedagógiai elveinek minden 
mozzanatával azonosultam.

Ágival már a gimnáziumba kerülése előtt 
ismertük egymást. Láttam, hogy – abban a 
középiskolai társintézményben, ahol együtt 
tanítottunk – milyen alázattal fordult a nehéz 
sorsú diákjai felé is.

A Móra Ferenc Gimnázium hatalmasat nyert 
személyével. Ági itt már szakmailag is kitelje-
sedhetett. A visszafogott, mindig kedves sze-
mélyiségével, szakmai hitelességével azonnal 
elismert és kedvelt tagja lett a Móra Gimnázi-
um kollektívájának és tanulóifjúságának.

A mindig mosolygós Ági nagy szeretettel és 
hatalmas tudással oktatta a földrajz és ma-
tematika tantárgyakat. A szaktárgyai iránti 
szeretetével, az ehhez kapcsolódó pozitív sze-
mélyiségével kivívta tanítványai elismerését. 
A matematikát nemcsak értették, de többsé-
gében szerették is diákjai. Földrajzból olyan 
érdekes és sokrétű ismeretanyagot volt képes 

átadni, aminek következtében a földrajz emelt 
szintű felkészítés is pillanatokon belül nagyon 
népszerű lett tanítványainak körében.

Rengeteg versenyélményt is nyújtott diákja-
inak azzal, hogy felkészítette és elkísérte őket 

a tantárgyaihoz kapcsolódó, sokszor azon túl-
mutató tantárgyi versenyekre, illetve termé-
szettudományos megmérettetésekre.

Számolatlanul szervezett természettudo-
mányos programokat, felsőoktatási intézmé-
nyekkel szakmai együttműködéseket.

Osztályfőnökként egyengette a rábízottak 
középiskolai életét. Nemcsak tanított, nevelt 
is – erkölcsi értéket adott. Az éppen serdülő 
tanítványok „vadhajtásait” szeretettel csipe-
gette le, igazi osztályközösségeket formált.

Minden élet megszakadása szomorúsággal 
tölti be azt a közösséget, amelyből „eltávoz-
tak”. Ági elvesztése ennél sokkal többet jelent 
nekünk – nem térünk magunkhoz! Mindenki 
lesújtva! Mindannyiunk számára felfoghatat-
lan az, ami tragikus hirtelenséggel bekövet-
kezett. Várjuk, hogy belépjen közénk a kedves 
mosolyával, azzal a sok segédanyaggal és 
informatikai eszközzel felpakolva, ahogyan Ő 
minden tanórára menet és jövet a tanáriban 
megjelent.

Szerettük Őt… igazán nagyon szerettük. Gye-
rek és felnőtt egyaránt. Sok idő kell, hogy a 
rendes „kerékvágásba” visszatérten tudjunk 
dolgozni.

Isten Veled, Ági! 
dr. Kása Zsuzsanna intézményvezető

Móra Ferenc Gimnázium

Végleg letette  
Pityu a kamerát
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ÚJSZÜLÖTTEK:
Vadászi Mirella Regina (anyja neve: 
Vadászi Regina Krisztina), Dobos 
Áron (anyja: Mezei Andrea), Besze 
Benett (anyja: Andóczi-Balog Esz-
ter), Elefánti Benjámin (anyja neve: 
Herczeg Katalin), Bábiczki Bernát 
(anyja: Kollár Petra), Klárik Zor-
ka (anyja neve: Szarka Alexandra), 
Márk Zoé Zselyke (anyja: Szűcs Vik-
tória), Kis Gréta (anyja: Tóth Edit), 
Cseri Zente (anyja: Kobela Anita), 
Jándék Gréta Emma (anyja: Baranyi 
Petra Rita), Rostás Dzsinó (anyja: 
Rostás Irma), Lőrincz Nazira (any-
ja: Szemerédi Melinda), Dóra Márkó 
(anyja: Kállai Andrea), Kovács Bo-
tond Olivér (anyja: Szabó Klaudia), 
Menyhért Róbert Ferenc (anyja: 
Menyhért Dzsenifer), Kurucsai Késa 
(anyja: Nagy Eszter), Bene Kornél 
(anyja: Meleg Anita), Fekete Hédi 
(anyja: Szabó Annamária), Kopjár 
Benett (anyja: Mészáros Renáta), 
Rácz Zoltán Viktor (anyja: Varga 
Lilla), Kurucz Bende Máté (anyja: 
Cserkó Fanni), Szepesi Nara (any-
ja: Kovács Zita Márta), Terjék Bej-
ke (anyja: Varga Tessza), Lódri Héli 
(anyja: Dora Noémi), Görög Levin 
(anyja: Mikola Edina), Feldman Maja 
Zsuzsanna (anyja: Polyák Zsuzsan-
na), Ikladi Dorián (anyja: Falusi Kit-
ti), Tábi Regő (anyja: Berczeli Anett), 
Orosz Noémi (anyja: Kiss-Szabó 
Barbara Zsanett), Néma Mirkó 
(anyja: Ónodi Edit), Farkas Beli-
án (anyja: Berta Zsanett), Molnár 
Hella Helga (anyja: Csóka Tünde), 
Szabó Károly (anyja: Gulyás Kata-
lin), Kutasi Kornél (anyja: Dora Ka-
talin), Dulicsek Iván (anyja: Gulyás 
Mónika), Pesti Dávid (anyja: Szabó 
Katalin), Hegedűs Zalán (anyja: Ta-
kács Heléna), Szél Zora Nóra (anyja: 
Zsigó Nóra), Dékány Abigél (anyja: 
Gréczi Andrea), Nagy Natália (anyja: 
Vereb Adrienn), Berghammer Milán 
Medox (anyja: Sinkó Zsuzsanna), 
Kutasi Dorka (anyja: Rácz Edina), 
Susi Szofia Viktória (anyja: Szikora 
Gabriella), Szabó-Rádi Balián (any-
ja: Rádi Molli), Nánási Natália (any-
ja: Szűcs Mária), Elek Nolen Roland 
(anyja: Nagy Nikoletta), Sallai Bar-
nabás (anyja: Kiss Virág Tamara), 
Kiss Bercel Márton (anyja: Kiss 
Szilvia), Nagy Flórián István (anyja: 
Csende Krisztina).

HÁZASSÁGOT KÖTÖTTEK:
Oroszi Beatrix Andrea – Harkai 
Imre, Dávod, Lajos Marietta – Szon-
di István, Jakab Anna – Péntek Jó-
zsef, Zsigó Nóra – Szél Mihály, Fe-
renczi Gabriella – Oláh Imre Zoltán, 
Balogh Sándor – Retkes Julianna, 
Szaszkó Adrienn – Karádi János, 
Apró Erzsébet – Baranyi János, Ja-

kocska Ildikó – Józsa Attila, Andu-
la Hajnalka – Pintér Richárd, Vass 
Viktória Csilla – Sztvorecz István, 
Petró Anita – Kővágó Miklós Lajos, 
Király Anikó – László József, Ko-
vács Dzsesszika – Kerekes Nándor, 
Budai Diána – Kósa József, Zsom-
bori Rita – Hunyadi Zsolt, Somolyai 
Andrea – Krupa-Tóth Bence, Keserű 
Edit – Farkas Tibor József, Czik Edit 
– Szabó Róbert Mihály, Csenki Rita 
– Nagy Balázs, Vonga Viktória – Sza-
bó József, Székely Alexandra – Ott-
lakán István, Lippai Melinda – Kis 
Gábor, Dora Nikolett – Borda Ádám, 
Czakó Natália – Tarjányi István Tar-
ján, Kurucz Ágnes – Molnár Alex, 
Tábi Renáta Edit – Hup Richárd, Szi-
ládi Csilla – Bodor Máté, dr. Czigány 
Zsuzsanna – Bodnár Zsolt, Gulyás 
Tímea – Bari József, Pál Alexand-
ra – Mészáros Armand Richárd, 
Tóth Judit – Szabó Zsolt, Horváth 
Mónika – Rácz János, Benkő Aran-
ka – Nagy Zoltán, Homokay Márta 
– Dobos László, Nagy-Marton Re-
beka – Váradi Dávid, Kócsó Letícia 
– Péter Viktor, Fórizs Fanni – Onovo 
Chukwuebuka Vincent, Ujj Kíra Diá-
na – Bakró-Nagy Attila, Ficsór Esz-
ter – Kelemen Viktor Kornél, Radnai 
Zsófia Ágnes – Pál András György, 
Bodor Judit – Horváth János, Var-
ga Klaudia Antónia – Lajkó István 
Tamás, B. Tóth Orsolya – Lehoczki 
László, Tóth Natália – Tarjányi Sza-
bolcs József, Rabi Vanda – Nagy 
Róbert.

MEGHALTAK:
Kamasz István Tibor (1951) – Nagy-
kőrös, Nagy Dezsőné Lakos Eszter 
(1931) – Nagykőrös, Bózsik István-
né Kiss Erzsébet (1947) – Szentki-
rály, Oláh Jánosné Gyovai Katalin 
(1936), Simon István (1938), Pal-
lagi Ákos (1953), Kelemen András 
(1947), Nagy-Ferenc István (1943), 
Tóth – Barna József (1940), Pintér 
Mátyásné Török Erzsébet (1942), 
Gál Józsefné Kis Veronika (1945), 
Patyi Imréné Olajos -Tóth Francis-
ka (1945), Palincsár László János 
(1943) – Kecskemét, Dér Jánosné 
Koroknai Rozália (1936) – Nagykő-
rös, Szívós Ambrus (1934) – Nagy-
kőrös, Patvaros Imréné Ország Esz-
ter (1932) – Kecskemét, Bátóczki 
Béláné Lajos Mária (1932), Fekete 
Györgyné Bori Mária (1927) – Bu-
gac, Rádi Dezsőné Hegedűs Ilona 
(1941), Mata Imréné Nagy Julianna 
(1941) – Tiszakécske, Andre Lász-
lóné Rekedt-Nagy Julianna (1954), 
Busa Pál (1955) – Városföld, Lázár 
Antalné Bodor Valéria Zsuzsanna 

(1935) – Kerekegyháza, Horváth 
Józsefné Csányi Etelka Erzsébet 
– Csólyospálos, Csuka Lászlóné 
Szabó Franciska (1937), Palásti 
Ferencné Zsoldos Rozália (1930) 
– Nagykőrös, Beliczai Sándor Pál 
(1942) – Kecskemét, Németh Imre 
(1947), Nagy Jánosné Magó Er-
zsébet (1943) – Kecskemét, Fe-
hér-Opletán Tibor Lászlóné Kanyó 
Lenke Sarolta (1936) – Pálmonos-
tora, Tóth- Barna Józsefné Tóth 
Irén (1945), Czirok Zoltán (1936) 
– Balástya, Tóth Károlyné Koncz 
Veronika (1946), Beke András 
(1943) – Kecskemét, Kis Ferencné 
Fazekas Franciska (1939), Trencsé-
nyi Mihályné Zoboki Ilona (1940) – 
Kecskemét, Rabi Mihályné Magyar 
Erzsébet (1949) – Jászszentlászló, 
Ungor Mária (1938) – Izsák, Nagy 
Lajosné Szabó Mária (1935) – Gátér, 
Molnár Győző Gyula (1943), Pap Já-
nosné Apró Irén (1952), Nagy Lász-
lóné Bense Julianna (1950), Sallai 
Sándor István (1946) – Kecskemét, 
Guttyán Jánosné Godó Mária (1941) 
– Lajosmizse, Szatmári Andrásné 
Boros Lídia Rozália (1941) – Ti-
szakécske, Varga-Juhász Imréné 
Tóth Piroska (1941) – Kecskemét, 
Molnár Imréné Ónodi Ilona (1944), 
Tóth István (1945) – Nyárlőrinc, 
Tóth Flóriánné Illés Katalin (1928) 
– Orgovány, Kovács Györgyné Fo-
dor Franciska (1929) – Kecskemét, 
Zsigmond László Ferencné Fakan 
Ilona (1935) – Kecskemét, Szécsé-
nyi Józsefné Tóth Mária (1937), Ra-
dics János (1955) – Pálmonostora, 
Végi Gáborné Mezei Eszter (1932) 
– Kecskemét, Radics János (1955) 
– Pálmonostora, Tarjányi Jánosné 
Szabó Matild (1926) – Kunszállás, 
Rádi Alajos (1961), Nagy Lászlóné 
Lőrincz Mária (1938), Mák József-
né Pintér Erzsébet (1936) – Petőfi-
szállás, Stelbaczki József (1977) 
– Királd, Kolompár Dezső (1940), 
Dobos László (1944) – Szentkirály, 
Molnár Ferencné Kun Rózsa (1950) 
– Kecskemét, Fazekas Jánosné Bor-
dás Julianna (1937) – Fülöpszállás, 
Bócsai Kálmán (1951) – Kecske-
mét, Bibok Istvánné Őze Katalin 
(1940), Szabó Gáborné Pszota Mar-
git (1938) – Kecskemét, Karácsony 
József (1946) – Gátér, Szikszai 
Balázs György (1952), Ökrész Ist-
ván (1941) – Szentkirály, Molnár 
Károlyné Boda-Tóth Regina (1948) 
– Helvécia, Domián Balázsné Varga 
Sára (1940) – Kecskemét, Tóth Im-
réné Volentér Rozália (1935), Rádi 
Józsefné Kalmár-Nagy Anna Klára 
(1957), Farkas Istvánné Duráncsik 

Ilona (1945) – Izsák, Kugyela Zoltán 
Lászlóné Gazos Erzsébet (1938) 
– Kecskemét, Lérántné dr Szemes 
Valéria (1940) – Tiszakécske, Ma-
kány Imre Sándor (1950), Dr Fejes 
Éva, Baltazár Ferencné Pintér Ka-
talin (1935), Kovács Imréné Huszka 
Franciska (1958), Iványi Antal Pálné 
Iványi Rozália (1928), Somogyi Szil-
veszter (1934) – Bugac, Zámbory 
Ferenc (1944) – Tiszakécske, Szalai 
Antalné Kemény Éva Judit (1927) – 
Kecskemét, Borics Jánosné Somodi 
Rozália (1922) – Bugac, Doba István 
(1931) – Kecskemét, Lantos Zita 
Mária (1972), Sinkó Béláné Csányi 
Ilona Edit (1951), Szijjártó Jánosné 
Gyarmati Ilona (1938) – Kecske-
mét, Elek Józsefné Szabó Veronika 
(1943) – Tiszakécske, Lengyel Zsolt-
né Pfenning Katalin Rózsa (1951) – 
Kecskemét, Szabó Gábor Árpádné 
Nagy Veronika (1940), Tóth István-
né Deák Irén (1943), Kókai József 
(1953), Kis Károly (1951), Tóhai 
István (1935) – Szentkirály, Babu-
csik Lajos (1943) – Akasztó, Szeg-
vári Józsefné Tóth Eszter (1936) 
– Izsák, Lampert Ferenc (1958) 
– Kiskőrös, Hajagos-Tóth Antalné 
Fekete Margit (1936), Lippei-Rózsa 
Györgyné Mátyás Mária (1932) – 
Pálmonostora, Sisák Jánosné Lévai 
Gizella (1935) – Kistelek, Kis János 
István (1950) – Ladánybene, Szűcs 
Mária Erzsébet (1958) – Kunpeszér, 
Baski Gábor (1949) – Kunszent-
miklós, Varga János (1943), Cseri 
István (1942), Slezák Antal (1950) 
– Kecskemét, Kovács Zoltán László 
(1956) – Kecskemét, Hinkel Péter 
Pálné Ignácz Erzsébet (1945), Os-
váth Sándorné Racsmány Etelka 
Ilona (1933) – Siófok, Tarjányi Ist-
ván (1930), Németh Józsefné Ta-
kács Margit (1934) – Dunaújváros, 
Balogh Imre (1932) – Kecskemét, 
Dobos Sándorné Cseh Etelka (1936) 
– Kecskemét, Hajagos Mihályné 
Senczi Mária (1944) – Kecskemét, 
Kapusi Ferenc (1941), Szíjártó Fe-
renc Flóriánné Szabó Anna (1930), 
Szappanos József Mátyás (1940) 
– Kecskemét, Tóth László (1950) – 
Kecskemét, Hajnal Norbert (1979), 
Tarjányi Ferenc (1956) – Nagykőrös, 
Kocsis József ( 1956) – Kiskunfél-
egyháza, Kovács Ambrusné Rutka 
Jolán (1944) – Nagykőrös, Karádi 
István (1950) – Kiskunfélegyháza, 
Juhász Istvánné Sárkány Erzsé-
bet (1919) – Kiskunfélegyháza, 
László István Ferenc (1972) – Kis-
kunfélegyháza, Piti László (1949) 
– Kiskunfélegyháza, Bakró László 
(1957) – Tiszaalpár, Konfár István-
né Virág Mária (1936) – Orgovány, 
Dobos Lászlóné Tóth Etelka (1939) 
– Kiskunfélegyháza.

ANYAKÖNYVI HÍREK
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Új szolgáltatás – a Meseláda
A Petőfi Sándor Városi Könyvtár 
2024 szeptemberében indította 
útjára új szolgáltatását, a Me-
seládát, amellyel az ovis kor-
osztály könyvek iránti szerete-
tét, tiszteletét, valamint a korai 
olvasóvá nevelést szándékozik 
erősíteni.

A szolgáltatás során a könyv-
tár vállalja, hogy összeállít az 

óvodák számára egy-egy Me-
seládát, ami 25–30 új, vagy új-
szerű könyvből áll. Előre jelzett 
igény szerint összekészítenek 
különféle tematikájú könyvcso-
magokat, válogatásokat is. A 
ládákat havonta juttatják el a 
szolgáltatást igénylő óvodákba. 
Az így kikölcsönzött könyveket 
1 hónapig helyben használhat-

ják az intézmények 
olyan formában 
és olyan rendszer 
alapján, ahogyan 
a legjobbnak tart-
ják, például az 
óvodapedagógusok 
felolvashatnak a 
művekből, a gyermekek nézeget-
hetik, lapozgathatják azokat, tör-
téneteket találhatnak ki a színes 
képekhez, meséket alkothatnak.

A városi könyvtár célja, hogy 
a könyvek és a könyvtár jelen le-
gyen már a legkisebbek életében 
is. Szeretnének esélyt teremteni 
arra, hogy minden óvodáskorú 

gyermek találkozhas-
son könyvtárból való 
mese és ismeretter-
jesztő könyvekkel.

Az első tapasztala-
tok azt mutatják, hogy 
az óvodapedagógusok 
örömmel fogadták a 

kezdeményezést. A szolgáltatás 
híre már egy helyi bölcsőde ér-
deklődését is felkeltette, amely 
szintén csatlakozni kíván a prog-
ramhoz. A könyvtárosok bíznak 
abban, hogy egyre népszerűbb 
lesz a Meseláda szolgáltatás, 
és bővülni fog az igénybe vevők 
köre.

KÖNYVTÁRSAROK

A kultúra kapuja
A Móra Ferenc Mű-
velődési Központ 
számára már rég-
óta célként lebe-
gett, hogy napjaink 
trendjeit követve 
egy teljesen új, 
letisztult arculat-
tal jelenjen meg a 
kultúra színterén. 
Az álom megvalósítására azután csillant 
fel a remény, hogy az intézmény 2022-ben 
elnyerte a Minősített Közművelődési In-
tézmény Címet, s ezzel együtt lehetősége 
nyílt egy márkaépítő pályázat keretében 
megtalálni új identitását, megjelenését és 
hangját.

A közel egy éves munka egyik sarkalatos pont-
ja az új logó megalkotása volt. A számos ötlet 
és verzió után megszülető logót az intézmény 
névadójának, Móra Ferencnek az aláírása ins-
pirálta. A kézzel írt monogramhoz a művelődési 
központ rövidítésének elegáns betűi kapcsolód-
nak, melyeket körülölel a kör tökéletessége és 
az intézmény új szlogenje.  „A kultúra kapuja” 
jelmondat az intézmény legfontosabb célkitűzé-
seit fogalmazza meg: bevezetni az embereket 
a kultúra és a művészet sokszínűségébe, nyit-
ni a hagyományokban rejlő értékek felé és le-
hetőséget biztosítani a közös szórakozásra és 
értékteremtésre. Ezen célkitűzések mentén ke-
rültek kiválasztásra az arculat további vizuális 
elemei: a kapu boltíve, a színházi függöny fod-
rai, az elegáns betűtípusok és a hívogató, élénk 
színek, melyek visszaköszönnek az intézmény 
plakátjain és online felületein. Az intézmény új 
programajánlója és plakátsablonja egy letisztult, 
felismerhető hirdetési felületet szeretett volna 
létrehozni, ahonnan az érdeklődők könnyen sze-
rezhetnek információt az intézmény programja-
iról. Az október elsején útjára indított új arcula-
tot remélhetőleg gyorsan a szívébe fogja zárni a 
város és a térség lakossága, s lehetőséget adnak 
arra, hogy a kultúra kapuján belépve saját ma-
guk is értékes élményekkel gazdagodjanak. 

KULTÚRSAROK
Október 17., csütörtök 17 óra

Fekete Zsolt festőművész kiállítása
A magyar festészet napja alkalmából.

A tárlatot megnyitja: Rosta Ferenc 
alpolgármester. Városi könyvtár

Október 18., péntek 17 óra
Ez vagyok én

Mindszentiné Mandula önálló kiállítása  
a magyar festészet napja alkalmából.

Művelődési központ

Október 18., péntek 17–19 óra
Nőszirom – Női önismereti kör

Téma: Célok. Művelődési központ

Október 19., szombat 8–12 óra
Őszi Virágünnep

Dísznövény bemutató és vásár, kézműves 
termékek vására, fotókiállítás.

Petőfi tér – Hattyúház előtti sétány.

Október 19., szombat 9.30–12 óra
Horgoló Workshop

Alaptechnikák kezdőknek.
Részvételi díj: 6.000 Ft/fő.

Előzetes jelentkezés szükséges.
Művelődési központ

Október 19–20., szombat–vasárnap
IX. Kiskunfélegyházi  

Makettkiállítás és látványmakettezés
Kísérő program: LEGO kiállítás.

Belépés díjtalan.
Művelődési központ

Október 21. hétfő 17 óra
Félegyháza ’56 című előadás

Előadó: Magony Ádám tárlatvezető
Kiskun Múzeum

Október 24., csütörtök 17 óra
A földrajzi szabadegyetem vendége Szőllősy 

László és Szőllősyné Pálfi Melinda, a 
Szegedi Radnóti Miklós Kísérleti Gimnázium 

földrajztanárai. Előadásuk címe: Amikor 
2500=25000-rel. Norvégia.

Városi könyvtár

Október 26., szombat 18 óra
„Papírra vetett életem” – Móra történetek 

- A 20 éves Félegyházi Táncszínház 
táncjátéka. Az előadás ingyenes,  
de regisztrációs jegyhez kötött!

Művelődési központ

Október 27., vasárnap 18 óra
„Papírra vetett életem” – Móra történetek 

- A 20 éves Félegyházi Táncszínház 
táncjátéka. Az előadás ingyenes,  
de regisztrációs jegyhez kötött!

Művelődési központ

Október 29., kedd 10 óra
Betűbölcsi, a városi Könyvtár  

baba-mama klubja.
Vendég: Kissné Molnár Ágnes 
gyógypedagógus–logopédus.

Téma: KiMondóka – ismerjük meg  
a beszédügyesítő baba-mama csoportot.

Városi könyvtár

Október 29., kedd 14.30, 
Temetőkerti séta Móra tanárainak sírjaihoz 

a Móra Ferenc Közművelődési  
Egyesület szervezésében.

Felsőtemető

Október 29., kedd 17 óra
Lemez Klub. A klub házigazdája Dulity 

Kálmán, a Kiskunfélegyházi Hanglemez-
Galéria tulajdonosa.

Városi könyvtár

Október 30., szerda 17 óra
Így lettem… Hétköznapi beszélgetések  

nem hétköznapi emberekkel.
A beszélgetést vezeti: Szemerédi Kornél.

Vendég: Langerné Victor Katalin felzárkózási 
szakértő, korábbi társadalmi felzárkózásért 
felelős helyettes államtitkár, köztársasági 

elnöki tanácsadó, igazgató.
Városi könyvtár

Október 31., csütörtök 15–19 óra
Rémisztően jó szünidei programok a 

könyvtárban. Halloweenparti  
a GyermekBirodalomban.

Városi könyvtár
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Öltözők, pályák 
újultak meg 
Akik rendszeresen járnak a Honvéd sporttelepre, azoknak minden 
bizonnyal feltűnt, hogy milyen változások történtek a centerpá-
lya mögötti részen. A felújítás mintegy 135 millió forintba került, 
amit a labdarúgók – egy kivétellel – már birtokba is vehettek.

Hosszú előkészítés után vég-
re megvalósult az a pályázat a 
Honvéd pályán, amit a labdarúgó 
egyesület kezdeményezett. Maga 
a történet még 2018-ban kezdő-
dött. Ekkor adta be pályázatát 
a labdarúgó egyesület a Magyar 
Labdarúgó Szövetséghez pálya 
felújítására. A Covid és egyéb 
problémák miatt nem tudták el-
kezdeni a felújítást, ezért tolódott 
ilyen hosszú ideig. Műfüves pá-
lya építésére kapták a pályázati 
pénzt, de nem azt akartak építe-
ni. Éppen ezért megkérdezték az 
MLSZ-t, hogy meg van a pénzük, 
de másra szeretnék fordítani. Ezt 
megtehetik-e? Szerencsére az 
MLSZ rábólintott, így hozzá kezd-
hettek az építkezéshez.

A közel 135 milliós összeg het-
ven százalékát Társasági Adó 
(TAO) pénzből finanszírozta az 
egyesület, a maradék harminc szá-
zalékot pedig az önkormányzat tet-
te hozzá. A felújítással kapcsolat-

ban Busa Imre szakosztályvezetőt 
kérdeztük.

– A pályázati pénzből felépítet-
tünk három öltözőt – a bokszterem 
melletti garázsok lettek átalakítva 
– amiből egy játékvezetői, kettő 
pedig játékos. Központi fűtéssel, 
vizesblokkal vannak ellátva, NB III-
as szintűek. Ezenkívül a meglévő 
műfüves pályánk melletti terüle-
ten egy 70X50-es élőfüves pályát 
építettünk, automata öntöző be-
rendezéssel, világítással. A hátsó 
pálya felületét elegyengettük, ön-
tözővel láttuk el és felülvetettük fű-
vel. Mivel meg van az edzőpálya és 
az új öltöző is, az is előfordulhat, 
hogy egyszerre két mérkőzést is 
lehet játszani. Az egyiket a center, 
a másikat pedig az edzőpályán. De 
az is előfordulhat, ha a centerpálya 
talaja nagyon vizes, mély, akkor a 
vármegyei első és másodosztály-
ban játszó csapataink a bajnoki 
mérkőzésüket az edzőpályán is 
lejátszhatják.

A pályázati költségvetésbe eze-
ket tudták beletenni, ami meg is 
valósult, és amit még a nyáron, 
június végén átadtak. Egyedül a 
nagy meleg miatt a fű felülveté-
sét nem tudták megvalósítani, azt 
nem régen fejezték be. Ezen a pá-
lyán majd csak az elkövetkezendő 
évben edzhetnek, játszhatnak a 
csapatok.

A pályákat az egyesület minden 
csapata használhatja, vagyis a két 
felnőtt, az U19, U16, U14, U13, 
az U11-ből, U9-ből, és az U7-ből 
pedig kettő. Az utánpótlás regio-
nális bajnokságban is van két csa-
patuk. Az elkövetkezendő bajnoki 
idényben pedig – amennyiben a 

létszám és a minőségi színvonal 
is úgy fejlődik ahogyan szeret-
nék – legalább hármat, de akár 
négyet is indítanának a délkeleti 
regionális bajnokságban, ami jó-
val magasabb színvonalú, mint a 
vármegyei.

A közeljövőben egy „dühöngős” 
24X12-es műfüves pályát szeret-
ne még Busa Imre megvalósítani, 
de ennek az időpontját még nem 
tudja. Ezt a kosárlabda pályával 
szemben tudja elképzelni a szak-
osztályvezető. Az első tervekben 
benne volt egy kondipark megvaló-
sítása is, mert még az is elférne, 
de az egyelőre még várat magára.

 SZ. T.

Világbajnoki második helye-
zést ért el Czakó Zoltán, a 17 
éves kiskunfélegyházi birkózó, 
aki a jordániai Ammánban zaj-
ló U17-es világbajnokságon a 
110 kilogrammos súlycsoport-
ban versenyzett, augusztus 
19-én. A Kozma István Magyar 
Birkózó Akadémia növendéke 
hazatérve szülővárosába, kö-
zös edzésen vett részt a Kis-
kunfélegyházi Birkózó Spor-
tegyesület tagjaival a Platán 
Utcai Általános Iskola torna-
termében. Itt néhány szóban 
mesélt a világverseny izgal-
mas pillanatairól is.

– Milyen reményekkel vágtál 
neki a világbajnokságnak?

– A nagymamámnak megígér-
tem, hogy nemcsak hűtőmágnest 
hozok az ammani világbajnok-
ságról, hanem dobogós helyet 
érek el. Nagyon nehéz hetek áll-
nak mögöttem, mivel a júniusi 
Európa-bajnokság után azonnal 

térdműtéten kellett átesnem. 
Tudtam, hogy kevés időm lesz a 
rehabilitációra, de a műtét sike-
rét bizonyítja, hogy viszonylag 
hamar vissza tudtam térni az 
edzésekhez, bár eleinte csak a 
felsőtestemet tudtam edzeni. A 

nyári háromhetes edzőtábor is 
nagyban segítette a felkészülé-
semet. Ammanba úgy akartam 
elutazni, hogy fizikailag erősnek 
érzem magam.

– Ilyen nehézségek után jog-
gal lehetsz büszke a teljesít-

ményedre. Mi volt az első gon-
dolatod, amikor kihirdették a 
neved?

– Nagyon jó érzés volt, hogy 
betarthattam a nagymamámnak 
tett ígéretemet és tudtam, hogy 
a csapattársaim, az edzőim és a 
szüleim büszkék rám.

– Milyen terveid vannak a jö-
vőre nézve?

– Nem pihenhetek sokáig, 
mert most, hogy kiöregedtem a 
korosztályomból, az U20-as ka-
tegóriában kell versenyeznem. 
Ez nemcsak korosztályváltást 
jelent számomra, hanem súly-
csoportváltást is. Körülbelül 10 
kilogrammot szeretnék fogyni, 
ami nem lesz könnyű, de bízom 
magamban. Szeretnék minél több 
korosztályos versenyt megnyerni, 
majd kijutni az olimpiai játékokra 
és érmet hozni haza.

– Hogyan tervezed kipihenni 
a fáradalmakat?

– Számomra a munka a legjobb 
kikapcsolódás. Szívesen segítek 
a szüleimnek a tanyánkon és az 
edzéseim intenzitása is egyre nö-
vekedni fog.

 V. B.

„Dobogós helyért mentem”
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Emlékplakett a Turul Koppány Íjászainak

A Turul Koppány Íjászai Hagyományőrző és Sportegyesület im-
már 15 éve vesz részt városunk kulturális, hagyományőrző és 
sportéletében. Az íjászat népszerűsítésén és a versenyek szer-
vezésén túl fontosnak tartják a nemzeti hagyományok ápolását, 
a hazaszeretetre nevelést, az edzések jó hangulatát, a kellemes 
közösségi élet kialakítását és az íjászat által kialakult barátsá-
gok, kapcsolatok ápolását. Az évfordulót ünneplő közösség tevé-
kenységét emlékplakettel ismerte el Csányi József polgármester 
a Kiskun Expo megnyitóján.

Dinnyés Gyula, az egyesület el-
nöke megkeresésünkre elmondta, 
hogy természetesen nem azért 
dolgoznak társadalmi munkában, 
hogy az elismeréseket begyűjtsék, 
de mindenképpen jól esett a Kis-
kun Expón átvett emlékplakett.

– Megtisztelő, meglepő és öröm-
teli volt az elismerés. Igaz, ez már 
nem az első, amit a város veze-
tőségétől elnyertünk, és bízom 
benne, hogy nem is az utolsó. Ha 
lehetne, akkor darabokra szedném 
a plakettet és átadnám a tagoknak 
részletekben, hiszen ez az ő érde-
mük is.

Tulajdonképpen 15 év nem sok, 
de amikor megalakultunk, még 
nagyon távolinak tűnt. Most akkor 
legyen a célunk a 30. évforduló, 
a többit majd akkor kitűzzük. Az 
elismerések enyhítik a kritikák sú-
lyát, de azért a kritikákból is lehet 
építkezni – fogalmazott.

Megtudtuk azt is, hogy az egye-
sület megalakulását több évi íjász-
élet és munka, íjakkal, íjászati ter-
mékekkel való kereskedelem előzte 
meg. Dinnyés Gyula és fia, Tamás 
a 2005–2006-os tanévben végezte 

el Budapesten az íjászoktatói isko-
lát, majd a Félegyházi Íjász Egye-
sületben tartottak edzéseket. Mivel 
más alapokra szerettek volna épít-
kezni, ezért 2009-től a Csongrádi 
úton lévő tűzoltóság és a Kálvária 
közötti magántelken, Dinnyés Íjá-
sziskola néven folytatták a munkát, 
mintegy 15-20 taggal.

– 2009. szeptember 9-én ösz-
szeültünk néhány jó baráttal és 
megalakult a Koppány Íjászai Ha-
gyományőrző és Sportegyesület. 
Segítő kezek és a jó Isten, valamint 
jó szándékú emberek segítségével 
a nyári edzések helyszínét is siker 
követte, hiszen lett téli edzőter-
münk is, ahol a klubéletet is, vala-
mint az íjászedzéseket is meg tud-
tuk teremteni. Gazdátlan állapotot 
vettünk át a Fürdőszállóban, de 
most már sok száz óra társadalmi 
munkával alakul a helyszín. Megéri 
a sok munka, hiszen a tanítványok, 
tagok sorra hozzák a versenyeken 
szerzett érmeket, kupákat, elisme-
rő okleveleket – mondta.

Hozzátette azt is, hogy nem a 
legkeményebb sporteredmények 
elérése a cél, hanem elsősorban a 

jó csapat, a Koppány család han-
gulata és annak szolgálata.

– Ezeket az embereket, gyere-
keket, ha kis időre is, de ki tudjuk 
kapcsolni a mai világ stresszes 
környezetéből. Első törvény az 
egyesületben a tisztelet egymás 
iránt, és ez az alapja a jó család-
nak is. Nem a tömegre vágyunk, 
hanem a minőségre. Ezért túl nagy 
létszámbővülés nincs is. Néha 
pótoljuk a kiesők helyét, vagy 
csatlakoznak újak, de lassan sza-
porodunk. A Fürdőszálló lehető-
sége nagyon sokat jelent a csapat 
életében, de a hely adottságai azt 
sugallják, hogy ne sokan, hanem 
jók legyünk. Talán néha kemény is 
a vezetési stílusom, de úgy vélem, 
az emberi eredmények ebben visz-
szaköszönnek. Válogatott jó csapat 
a Koppányok! Sokszor nem is az 
edzés a lényeg. Van, mikor főleg a 
fiatalság csak szájkaratézik, de ez 
így jó, ez is kell. Nem hajtom őket, 
pedig amikor jelentkeznek, mindig 
elmondom, hogy itt vért fognak iz-
zadni. Vért ugyan még sosem lát-
tam edzésen, de azért néha kemé-
nyen edzünk is. A felnőttek között 
is van két olyan alapító tagunk, 
akik az edzés végén veszik csak 
elő pár lövésre az íjukat, de mégis 
ott vannak velünk. Segítik a műkö-
dést, barátkoznak és szervezik az 
újabb élményeket, például íjásztá-
borba utazással, vagy hegyi túrák 
megbeszélésével, vagy élménybe-
számolóval. De van olyan tagunk 
is, aki a határon őrzi az ország biz-

tonságát, rendjét, de sokszor nem 
kis áldozatot vállalva hazautazik, 
hogy velünk legyen. Szóval, ez nem 
pusztán sportegyesület, és én így 
szeretem őket – mesélte az egye-
sület elnöke.

Kiderült az is, hogy a Turul Kop-
pány Íjászai Hagyományőrző és 
Sportegyesület életében a nemzeti 
értékek a meghatározók. Megem-
lékeznek a nemzetet meghatározó 
történelmi eseményekről, koszo-
rúznak, gyertyát gyújtanak, vagy 
pár szóban emlékeznek.

– A Návay-emlékhelyre minden 
évben kimegyünk csapatostul, ver-
set mondunk, pár mondatban meg-
emlékezünk, mécseseket gyújtunk. 
Október 23-a szintén emléknap a 
Koppányoknál, de március 15-én is 
minden évben koszorúzunk. Egy-
egy edzésen is megemlékezünk, 
ha olyan esemény van azon a na-
pon, például a sortűz áldozataira, 
vagy néhány nagyobb csatára, tör-
ténelmi eseményre. Teljes párt-
politika-mentesen dolgozunk. Az 
egyesület életébe nem engedem be 
a napi politikát, pártpolitikát. Az 
csak rombol, csak szétválaszt, vi-
tát gerjeszt. Emellett mindenkinek 
megvan a saját véleménye, csak az 
nem tartozik az egyesület életébe 
– tette hozzá.

Az egyesület minden hétfőn és 
csütörtökön 18 órától, családi-
as hangulatban, korra és nem-
re való tekintet nélkül várja az 
érdeklődőket.

 G. E.
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Körkérdés – Ön használja a REpontokat?
Idén január 1-től Magyarországon jelentős változások léptek 
életbe a visszaváltható italcsomagolások terén. Az új törvény 
értelmében a legtöbb 0,1–3 literes műanyag, fém, vagy üveg pa-
lack visszaválthatóvá vált. A cél a környezettudatosabb életmód 
támogatása és a hulladék újrahasznosításának ösztönzése. De 
vajon milyen gyakorlati tapasztalatokat szereztek a kiskunfé-
legyháziak az új rendszer bevezetése óta? Körkérdésünkben a 
város lakóitól arról érdeklődtünk, használták-e már a különböző 
helyeken található REpont automatákat, és milyen tapasztala-
tokra tettek szert.

Kovács Bol-
dizsár (27): – 
I n d u l á s k o r 
több esetben 
problémát je-
lentett a bank-
számlára tör-
ténő utalás: a 
rendszer nem 

fogadta el a QR kódot, vagy bár el-
fogadta, mégis utalványt nyomta-
tott. Azonban a kezdeti nehézségek 
óta ezek a problémák megszűntek 
és zökkenőmentesen lehet vissza-
váltani. Egyáltalán nem bonyolult. 
Beszereztünk egy palackgyűjtő ku-
kát és amikor az megtelik, egysze-
rűen elvisszük a legközelebbi 
beváltópontra.

Kis Anita 
(25): – Az el-
múlt hetekig 
Budapesten 
éltem, ahol a 
l a k á s o m 
szomszédsá-
gában vissza 
tudtam válta-

ni az üres üvegeket és műanyag 
palackokat. Amióta visszaköltöz-

tem a családomhoz, ez nehezebbé 
vált, mert nincs autónk, így csak 
gyalog vagy biciklivel tudnám el-
vinni a palackokat, de ez számom-
ra nem praktikus. Mivel egyre 
több betétdíjas üveg és flakon van 
forgalomban, úgy döntöttem, vál-
toztatok az életmódomon: a pa-
lackozott üdítők és ásványvizek 
helyett inkább csapvizet, vagy 
teát, házi készítésű szörpöt fo-
gyasztok. A szüleimnek is ezt ja-
vasoltam, ezért vettünk egy víz-
szűrőt, amivel sokkal finomabb 
lett a vizünk. Ezt a döntést rész-
ben a környezettudatosság, rész-
ben a kényelem miatt hoztuk. Per-
sze néha elkerülhetetlen a 
palackozott ital vásárlása, de azt 
a néhány darabot könnyedén visz-
szaváltjuk a REpontokon.

Cseh Dániel 
(30): – Sze-
rencsére a vá-
rosban több 
REpont talál-
ható. Én egy 
nagyáruházba 
járok, ahol há-
rom automata 

van kihelyezve. Eddig mindig mű-
ködtek és soha nem kellett vára-
koznom a visszaváltás miatt. Egy-
szerűen kezelhető, gyors gépekről 
van szó. A kiadott utalványt utána 
egyből le szoktuk vásárolni. A vá-
sárlási szokásaim nem változtak. 
Mindig ugyanazokat a termékeket 
és ugyanabban a kiszerelésben 
veszem.

Tóth József 
(51): – Idős 
szüleim külte-
rületen élnek. 
Mivel nem 
tudnak, illetve 
nem is szeret-
nének foglal-
kozni a visz-

szaváltással, amikor meglátogatjuk 
őket, a gyerekeimmel visszaváltjuk 
a kiürült palackokat. A kapott ku-
pon összegét pedig az aktuális vá-
sárlás során fel is tudom használ-
ni. A munkám miatt sokat utazom 
külföldre, ahol már régóta bevett 
gyakorlat a szelektív hulladékgyűj-
tés, így ez nekem is természetessé 
vált. Az elmúlt hónapokban Kis-
kunfélegyházán is egyre gördülé-
kenyebbé vált a visszaváltás folya-
mata, bár még mindig előfordul, 
hogy nagyobb mennyiség esetén a 
gépek tárolói hamar megtelnek, és 
nem tudom egyszerre leadni az 
összes palackot. Remélem, az üz-
letek hamarosan gyorsabban rea-
gálnak erre a problémára és job-
ban figyelnek majd a gépek 
ürítésére. Bár akadnak kisebb fen-
nakadások, összességében pozitív 
irányba haladunk: úgy látom, egyre 
többen élnek a visszaváltás lehető-
ségével. Bízom benne, hogy a rend-
szer tovább fejlődik és hosszú tá-
von még több ember számára válik 
egyszerűvé és zökkenőmentessé a 
szelektív hulladékgyűjtés, mert ez 
amellett, hogy a körzetvédelem 
miatt elengedhetetlen, a jövő ge-
nerációk érdekében is fontos.

Fokt Krisztina (54): – A lakóte-
lepen és környékén sok ember él. 
Sokáig a Spar üzletnél lévő visz-

szavál tóhoz 
vittük a fla-
konokat. Úgy 
tapasztaltuk, 
hogy – mi-
vel sokan és 
nagy mennyi-
ségben viszik 
vissza egy-

szerre – a kezdetekben elég sok 
probléma adódott. Hosszú sorok 
alakultak ki, vagy előfordult, hogy 
az automata nem működött. Ezt 
követően felfedeztük az Integrál 
Áfésznél üzemelő visszaváltó pon-
tot és azóta oda hordjuk a flako-
nokat, mert ott gördülékenyebben 
megy a visszaváltás. Mi általában 
levásároljuk az összegét.

Magony Ró-
bert (36): – A 
környezetvé-
delemben el-
ért sikereket 
gyakran nem 
az ötletek, ha-
nem a megva-
lósítás minő-

sége határozza meg. A 
csomagolásoknak csak nagyon kis 
hányadát teszik ki a palackok és a 
dobozok. Ez miatt ésszerűnek tar-
tanám az anyag szerinti, súly alapú 
átvételt, de hajlandó vagyok együtt-
működni a jelenlegi rendszerrel, 
hiszen valahol el kell kezdeni. Hiá-
nyolom a csomagolásmentes bol-
tokat. Próbálom kerülni a műanyag 
csomagolásokat és amennyire csak 
lehet, piacon vásárolok. Mégis, ha 
egy családi vagy baráti összejöve-
tel során gyorsan megtelik a flako-
nokkal az erre szánt zsák  nehéz 
olyan automatát találni, ami műkö-
dik és nincs tele, hogy ne kelljen 
hosszú ideig sorban állni. Több, a 
boltoktól független visszaváltó 
pont telepítése lenne hasznos, így a 
túlterhelt alkalmazottakat sem ter-
helnék tovább. Örülök a rendszer-
nek, de még van hova fejlődni. A jól 
működő megoldások példáit főként 
nyugaton láthatjuk.
 V. B.

ŐSZI SZÁMÍTÓGÉP ÉS NOTEBOOK AKCIÓ!
Felújított PRÉMIUM nb/számítógép ajánlatunk:
Dell Optiplex 7050 PC: Intel Core-i5-7600, 
16 GB mem., 512 GB SSD, Nvidia Quadro, 
Win11 Pro, 1/2 év gar Br. ár: 77.990 Ft
HP Prodesk 400 G3 PC: Intel Core-i5-6500, 8 GB mem., 
256 GB SSD, Win11 Pro, 2 év gar. Br. ár: 58.480 Ft
Toshiba Satellite C55 NB: Intel i5-4200, 6 GB mem., 
120 GB SSD, webcam, 15,6” kij., 
Win10, 1/2 év gar. Br. ár: 39.990 Ft
HP EliteBook Folio 1040 G2: Core-i5-5300, 4 GB mem., 128 
GB SSD, webcam, 14”, 
Win10, 1 év gar. Br. ár: 61.990 Ft
Dell Latitude E7470 NB: Intel i5-6300, 8 GB mem., 256 GB 
SSD, webcam,  14” kij., Win10, 1 év gar. Br. ár: 62.990 Ft
ÚJ notebook ajánlatunk:
Asus X515EA: Intel Core-i3 1115G4, 8 GB mem., 
256 GB SSD, webcam, 15,6”-os kij., 
pávakék, 2 év gar. Br. ár: 155.990 Ft
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